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‘| defendant present. ‘ .

 attorney's office which in the main is an -j;nter‘:v.ta_ﬁ which

-

| o hear a copy of thiu_qtnpe - T, "

108 BNGELES, CALIFORNIA, WEDNESDAY, AUGUST 11, 1971

- 9:45 AN,
{The following proceedings ware l}_ta o :ef .

-~ -

‘ ~ in chambers:) ‘
THE comrr.: We are in chambers with boé"ﬁ" counsel and the

-— M ) x

Go ahead, , -~ = -

MR. WEEDMAN: Your Homor, there is a tape racordi§§ that
I understand i‘s' presently in the possession of tha“_t_!istfi‘ct

'occurrc&- in"qanuary bet‘:wQ_:m a California Highway Patrol officer
Dave Steubexr,’ $’-‘-t'-u—n-b-e_«j—r,-.~ s ‘
';'BEA COURT: .Th_at' is the officer's name?
- MR, WEEDMAN : Yas, your Honor. _
== and a prosecution witness by the name of Paul
- Crockett. , - B,
on that tape, in a minor way, is somsona whom I
believe to b‘a--'t_he- present witness on the stand, but I do not

know for sure.

THE COURT: This man on the stand?
‘MR. WEEDMAN: Yes, your Honor.
THE COURT: That iz who you think was the party to the.
tapez ‘ '
th. WEEDMAN: I think so, your Honor,
THE COURT: All right. '
MR. mmﬁ. This was a tape -- rather, I -was permitted

- g

S R - WA
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| -to == when I sought out the tape again it had somehow

“aisappaar;a& apparently from the possession of the district

:”‘*attorney's office.

Whiteley told me that the original of the tape from Sgt.

" ecase, told me during the time, and I frankly had spent many,

--many hopurs in di.sensa__i;on wj.'ch numercus people in the district

'St:euber had come into him possession during the time we were

THE COURT: Yes.

MR. WEEDMAN: and when I sought

~~ WMDY, mMany weeks ago.

- Paul ii'hitcley, the investigating officer in this

attorney's officé trying to find the tape -~ in any event Paul

stﬂ.l over in Department 106 selecting a jury.
Ho one had made any inquiry about it, therafore he
had sent it back to Shoshone whers Sgt. Steuber is,
" In any event tha district att;:rncy': office has
now again cone in.to: posaession of the original tapes.
Yes. —

I understand they have pade additional

THE COURT:
MR. WEEDMAN:
copies of these tapes.
Yos. |
I am asking now that X bhe pomitted to haap

THE COURT:
» WEEDMAN:
(:his tape before I proceed with my cross-examination of Mr.
Watkins in this case,

CieIoDrive.oorr'IARcmvE_S
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THE COURT: Any objection?

. MR, KaTZs Your Honor, I have no.objectian to
Mﬁ..ﬂ?hdman hearing various tapes which we have in our pos-
ansnion. I'11 state for the record that we accommodated
Hr. Veadman and other defense counsel pursuant to a 106 dis-
covory o;ﬁerfta tha axtént that we inconvenienced deputy

shariffs on Baturdaya and other dates for seven ox eight hours

.Mt.}?@géhupahu&;h?hry opportunity to hear these tapes.

how, I hava five original tapes that relate to

convaraations btﬁweeﬁ various witnesses and Dave Steuber that
are dated 12-19-69; and I have no idea what Mr. Weedman ls
talking about -~

THE COQURYT: Let's give him a chance to hear them.

MR. KATZ:; ~- when hé refers Lo Januvaxry 1970 tapés.

1 think there were —-- T know there were additional interviews
that weré in January '70, and we alsé have some January '70
tapes, All these tapes will be wade available for Mr. Weedman
perusal at the sheriff's homdcide at a time to be set by the
aourt ag& counsel,

MR. WEEDMAN: Your Honor =~-—

THE COURT: Well, I think you ought to hear it. ILet's
get it over with., I think you should hear it. »Now, the
question ==

MR. WEEDMAN: I don't want to be accused by this young
lawyéxr ~+ .

THE COURT: Well, all right. Let's ~-

MR, WEEDMAN: I'm sorry, your Honor, but I want to say

this for the racord.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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}g;;itiféﬁaééjﬁouxs were selacted by Sgt. Whitelay.
Sgt.. Whiteley was paid overtime for those hours, Those hours
a;é e#traérﬂinariiy‘inconyenient to me,

THE COURT: Well, let's forget it. I mean, let's get
the tapes,

MR, WEEDM2N: PFinally, yauﬁ Honor, I do not want to
delay the court'’s proceedings here. I had requested that
Hr., Katz ~- | |

THE COURT: I think you should hear it. Now, that takes
us up to a certain starting point. Wwhen can you let him hear
it?

MR. KATZ: 7They are available now,

THE COURT: All right.

MR, KATZ: I would like to complete my direct examination

THE COURT: Yes. 1I'm not ¢going to hurt anybody in |
getting to it. Don't worry.

MR. WEEDMAM: Your Honor, I just want to say that I
d;dn't want to interrupt the court because its +«ime is more
valuable than my individual time.

THI COURT: Did you want that before you proceaded?

MR, WEEDMAN: Yes, But to obviate that necessity, I had
requested of Mr. Katz two days ago that he permit me to borrow
their coples, you see -~

THE COQURT: Of the tape?

MR. WEEDMAN: Yes, and Mr., Katz, due to some personal

. pique on his part now refuses to let me have those to listen to|

outside the court. Now we Have to use the court's tinme.

';@FE.CGUEmz T don't know of any law that says I can take |

R CieloDrive.cOmARCHIVES
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.g-
1 tim . Let’a move it along. vhat time do you want?  How

. 7. THE COURT: -~ them to let you listen to them. That I

&
L)
-

5 1

1. Grogan.

- [ -

it from the Paople and give it to you.
MR. WEEDMAN: That's right,
THE COURT: I can ordexr »~=

. MR, WEEDMAN: I'r not asking for that,
i

RN |
“

will do.
f'_,‘x;f Lat'a try togwork sut something. I'll give you
nuch time ao you want for your direct?
8 MR1 KATB; I believe Y will conclude imy direct examina-
tién’spmﬁtim@ ﬁhisunnrninq, your Honor,
THE COURT: Well, why not go ovexr, then, when you finish,
go ovey and listen to it,
MR, WEEDMAN: Fine. I'll do that, your Honor.
THE COURT: What's wrong with that?
MR, WEEDMAN: That's fine.
I'm sorry that we have to take the court's time
to do it.
THE COURT: Let's not worry. All right.
MB, WEEDMAN: “hank you.
PHE COURT: Let's go, gentlemen.
(The following proceadings were had
in open court.)

THE COURT: We are going to proceed. Paople against

The defendant is hera, both counsel are present.

Bring in the juxy, Sheriff,

CieloDrive.coOmARCHIVES
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BY MR, EATZ:

{The following proceedings were had
" in 6pen court in tha presence of the
. Z'mryxfk

THE caﬂm\:f imw we have all of our jurors here and all
the altemates. ;
ER ‘You may proceed,
‘MR, km‘z, '-'man!: you.
© T ipaad Hatking,
| m “cgﬁnr: :—-Yes, go ahead.
T PAUL WATKINS,
resumed the stand and testified further as follows:
THE COURT: Now you have been sworn. State your name
again, please. |
' THE WITNESS: Paul Watkins,
!!.‘BE COURT: Thank you.

!Imr, ‘1 am going to ask you, pul.l that xight ap 50
you can talk in here, try to get up a little closer there so

" the jury can hear you. Thank you.

Now, talk right in there snd keep it up to your

mouth.

THE WITNESS: AL right.

-

DIRECT EXAMINATION (Continued)

e Paul, you recall yesterday just prior to adjourn-

i_ ment, we Wei‘ai:-ftal;!dng about the time period betwaen March of

1969 aml 1at-.g May of 1969 when you waerxe staying at Spahn Ranch

EOR " CieloDrive.cCOmARCHIVES
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with the Manson family and the defendant.

And I am going to ask you ahout. this semi-trailer :
you described £0 us yesterday}' near the corral, in which some |
of the members of the family slept. . o

Would you describe it with more detail,

A Uh~hvh. It was a -~ a large sgui truck trailer --—-1‘
Vwith e A

THE COURT:: ' Talk up now, Talk in there.

THE wrmzss- =< with dounble whaels, Tt was about 1D :
“feet wide, about 60 feet long, had sides on it that were nhou‘a ‘
: 12 foet high. it was open at tha t'.op.

And it was full of niotorcycle parts, And that's
it

g  BY MR, KATZ: ‘iiel’l, é_l—i_d people sleep actually on

‘- the trailer Hed?

A o well, sometinies.
0 A1l right.

. Bnt you did mention the mémi trailer as the place

. vhere they slapt, did you mean just the vicinity there?
| A mn, like someone woula sj:ay with -~ a few paopla-'

would stay thete but gerisrally someone would stay with the

parta.

2 . In otheér words, somebody would sleep there whera .

I Uh-huhb. '
9 Wheré would the other members of the family sulgap?:
By . At that time we had the camp site down underneath. |
the tres. | -

=
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| Boulevard, is tlzai: right?

11 .

| Devil's Canyon w:lf.h the family?
28

0 Near the creek?
5 Yeah. .
Q ;’ In fhé easterly direction towards Topanga Canyon

CR - Yes. .
—-”Q ~._ Did you establish during that time period any other
camp gitahf?; |

JPuran

B :";Y‘ R :
' Q “What Sther camp sitas did you establish?
I ‘::; : Camp -gitga dp in Devil’s Canyon.
0 - ﬁ}hei:; is Devil's Canyon in relation to Spahn Ranch?
it's ~~ how to tell you.
It starts at the end of Topanga Canyon Boulevard,

let's say.
@ .  You mean the north end?
A Yau .

9 All right. :

A And it goes up around Oat Hountain. It heads up
towards thé ‘left side of dat Mountain there. ‘
Oat b!:&':untain is the tallest mountain around there.
How far is Devil's Canyon from Spahn Ranch roughly?
Ab;ut two wiles, '
How diad you get there?
We would eiﬁher walk orxr drive a dune buggy.
All right.

Y- T N I -

ind did the defendant take up the camp site at

A - Yes, .

s
- »
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Q aAnd are there any ‘o’&hé‘.;; places where you established
camp sites m"} 1iving quarters in t’hé‘ ‘-Sp‘ahn Ranch a&rea between .

| - the period March 1969 and the latter pagt of May 19697
A Yeah. We had a little camp aite down on the other}

side of the cresck, on the opposite side of the creek, as thai;w ;'i

other camp site up the creek towards the ranch. ‘ ':Z
¢ owards the ranch where i‘armgr John had originally |
stayed? : o - o 2
A No, it was ¢loser to the Spahn's Ranch itself.
‘- o T know, but in the direction? )
A Yeah. ‘ )
Q _ Where that faftahmife_:.'a was"lncataﬂn, is that right?
A Uh~huh. | '
¢  Sorry, T can't hear you.
a Yes. -
| ,Q‘- So that would be in l::lnd of a westerly di.’mcti.en, i'
is that right? o ’
- A Yes.
] A}.]. right.

hnd where. woum thaj,: e in telntion to the min

| buildings where you have the --boqrdwau:z

A ~ That wonld‘ be directly behind those buildings on
the othe:: side of the cnek.

0 All right.
And during this time period did you meet a Danny

. De Carlo?
i . A Yer,
Q@  %hen did you meet Danny De Carloe?

" ~=~GleloDrive.com ARCHIVES
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' when; m wa::e at 'that house up on == on Mulholland.

| 1969 Danny De Carlo came to Spahn Ranch with the family?
2 |-

with Clem at this time pe:iod, that is, the spring to the 1age
" May of 19697

- Clem? P -;; -

About 2pril.
_Of 19697

i j - - .
" Yes, -

A
0
ey |
'3 jz'i‘?md':éid he start staying at-the ranch?
’ﬂ;? A ‘r".g‘s';.sf-- .- _

0 = maém aid he stay? With the family or apart from

b

the’ fanily;, or what?

.

—1 ’ He atayea with us at around ~- he was with us

L '.!.‘heh ‘he was with us when we moved. back to the

'xantizh.-: “ _

) #Well now,; you mentioned a house in the Santa nonictq'
Mountains, | ‘

— A That is the orne I am talking about.

0 In othez woxds, Dgnnf De Carlo was at that house?

' Yas, ‘ |

0 Is that whore you first mat him?

X  Shortly just before that,

Q. All right.

Then when you moved to Spahn Ranch around March of I

A Yas -

9 Now, how would you charncjt:erim yaur relationship

A How would 1 cha:acte:i:e ny ralationship with

i T g
-

@ . .¥Ysal. Did you like him, were vou friends with him,|

= CieloDrive.cOmARCHIVES:
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or what?

part of May
ranch?
A

Q

3
Q
A

Yeah., Wa were friends, Brothers.
A1l right. o
Znd did you talk to Clem quite a bit?

Yes,

Exchange views aﬁ&Athlosophy and the like with :?

-

Tes. o &

¥ow, I want to direct youf attention to the latter|

1969 and ask you whether or not you left the

¥ did.

All .right,

-And where did you go?
To the Barker Ranch.
Why?

Wall, because Brooks and Juanita ware up there.

THE COURT: Get up néxt to the phone there. That's it,

HE WITNESS: ;Causa Brooks an&-auanita were at the

Baker Ranch, and they didn't have any supplies.

could naver

truck would

And we had been trying to make trips up there but
L we qoul&unavéf -— every time we would try to go up there wé

make it. We would eilther get busted, or the

break down oy something. And we never made it.

So finally one day as Charlie was going to go with |

a bunch of guys, bunch of motorcycle guys up there, and the

truck wouldan't pull the trailer.

S0 they turned around and came back, and then

- -
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Charlie looked at me and sahid‘, *You ¢an make it up there.*
And T said, "Yeah, I kncm.
-0 7 80 dfd you go?
A ' 8o I veni:..

-0 .mzm -right.

How, 'vhen you vent up to Barker Ranch who did you .~

;:ja, ,_7-'.4!: sgm_ﬂumita and B:mks ind Paul Crockett and
Bob Berry. ™. .-

- ****_ -

- -
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: l

' likd T madé’ 1ittlo trip- back and forth te the city.

A Yes.
¢ And Juanita wildbush and Brooks Poston, is that
»cogfééf?; '
- | A ves,
. t e} HBow long did you stay at Barker Ranch?
ey ﬁ} 1 T stayed ‘thexe until October, but not straight,

Q Now, had vou ever met Paul ﬂrocketﬁ before that
time?

A No.

Q Was Paul Crockett a meiber of the family?

A ’No.

Q What was his proﬂeésion?

A His profession?

Or business.

THE: COURT: What? A professor?

Q BY MR, KATZ: Wiat was his business or profession?
A He wak a prospector.

Q You mean a miner?
A He was sort of prospecting up there, like looking

around the rocks, logking for gold.

Q And this Mr. Berry, who was ha?
A He was an associate of Paul Crockett's.
¢ All right, 8o there was Paul Crockett and -~ is

it Bob Bary?

_Q e Lat.mt first ask you, how long did you stay at
Barkar Ranch until you left Barker Ranch to go on a trip or

excursion? . ‘7
I T :

CieloDrive.cOmARCHIVES
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Three days.

Where did you go?

A

Q

A Back to the Spahn Ranch.

é ' pid you see Charlie Manson at that tine?
A

Yes.

5477 MR, WEEDMAN: At what time, may I inguire, your Honor?

’Othorwim, 'I.'I,L ohjact{ to “the guestion as ambiguous.
e ;B.E (IQUR'I:: Raad ‘l'.he quegtion,

m. sz: ; ‘¢an withdraw it and reframe it.

~ ',t.'HE' cmim'z A1 richt, withdraw it and reframe it.
: ‘,{_16{1 . ‘ny ;Hga' KaTg: As I unﬂetﬂﬁaﬁd it, in the latter
part of May, 196%, you went up to Darkexr Ranch, is that xight?

A Yes, that’s right. |

Q Now, you stayed there for approximately three days
and then you came hack to Spahn Ranch ‘wh_are. you say Churiia
Manson, is that right? |

A That's zight.

Q | How, when you returned after the three-day stay
at Barker Ranch, were you still in May of 1969 or had you
moved into June of 1969, if vou know?

A X don't know,

Q Can you approximate the tiie period as best you
gan? , |
' A Between the latter paxt of May and the fixst part

of June.

0 A1l right. Now, when you came back to Spahn
Ranch, did you see tha defendant?

A Yos.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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Q
A Yes.
. r:; S any time did you quit the fain:l.ly‘?
x i"i Yes.
@ When d:!.d you guit the family?
. ;ﬁ%:’ A; thnt timeu,
| _ Vhat yime?

A Yes.

Q bid you tell him you were quitting the family?

A No, not like that.

Q All right. Did you ever stay with the fanlly
again? ' '

A Yes.

Q When?

A After Charlie was arrested for murder in Detvenber. |

0 all right, |

. the fanmily when you first jolned the family in 1968'and the

Did you see the other family members?

afti

B, 'At ﬁhﬁ.&ime that we are talking about when I made
this trip back gswn £rom tlie Barker Ranch,
L, it

G Without talling us the conversation, d4id you have
a conversation with Charlie Manson in that regard?

Le%‘s backtrack for a morant.

How would vou characterize the pood that pervaded

wood that pervgaed the family 4in the latter part of May. 19692
A ' Ibw would I characterize {t?
Q Yes« Was there a difference?
A Most definitely.
0

What'waa the difference that was nost discernible

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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to you?

A Well, when I first met Charlie and I first met
the family, as vou call it, I was really glad to see that such
a thing existed., Like I had been looking for it and it was |
frea-flowing, and at that time it wase exactly what I wanted.

At that time all we ever did was to smoke grass:

~ &nd make love with each other and sit around and do nothing

and then look at each other, and it was Just a free-flowing
type of rélation;hip that we had with each other that was
carefrees, and we weren't golng anywhere, we weren't coming
from anywhere; we were just sort of there,

Q fow; how do you distinguish that from the atmos-

‘phere that pervaded the family and characterixed the family

fi
f\go back to Barker Ranch?

"o ,;‘
- &

in the latter part of May. 196%? what was the difference?

A The difference was, by the time, the latter part
of May, that atimospliere that I just told you, didn't exist
ahy more and had been replaced by ah.atmosphera of helter-
skélter. By that time we were going somewhers. We had a
definite goal in mind. That goal was revolution, and at that
time all our actions ﬁare moving towa;ds that revolution,
There was an alr of violence. The free~flowing, non-caring,
the love thing;, was gone.

’d’} Now, a8 a result of that change, did you secure
a releaue, 50 to speak, from Manson and leave the fawmily nnd

5“'

A !es, ag the result of that change,

’bf ‘“ Ali righh how, did you go directly back to Spahn
Ranch after. ycq talked with Charlie -- strike that.

¥ RRNE
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down to Spahn Ranch from Barkex Ranch and talking with Chaxlie?

-
]
N

i
_t"l 4

i
¥ . o
; NP L1
.t
NI PR

When I returned to the Barker Ranch?

M4 you go back to Barker Ranch after coming

Yos.

vihen you returned, who vas there?

- v
+ gn.:' .
H 1 Yy .
T . +
LI *1‘-5 B
(S _ .t
Lo e
i
v 1
Ve
+ Yo l
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\ .}} ‘ Charlie, mostly.
3 . Q Did you sea the defendant at the Spahn Ranch at
|t that time?
N y A - Yem., - "
AT R

i RV
Y T 7 pid you talkowith the defendant?

Q Barkexr Ranch.

A The same people -- Brooks Poston, Juanita Wildbush,
Paul Crockett, and Bob Bsrry.

Q mid you begin to take up residence at the Barker
Ranch?

A Yes,

Q Did thege other paspcple live there, too?

A Yes, |

Q

All right. and when is the next time that you saw.
any of the members of the family? '

A It was about a month later or less; about thrée
weeks later when I went down to Los Angeles to get supplies.
I stopped at the Spahn Ranch to talk.

¢ Who did you talk with?

- lﬁot hardly, begides “"lhello.”
X N
ﬁi& yeu return to Barker Ranch after that excursion?

R o UYess -7y
0 You brought supplies back to Barker Ranch?

A Yes. '

0 How long &id you stay there until seeing the familf

A until about September 6th or 7th.

How, let me dlrect youf attention to the latcter

CieloDrive.cOmARCHIVES
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i,fp%rt of August, 1969, and ask you whether or not you stayed
‘at! Barker Ranch*bnsically from the time you went there in the
'latter part of May ‘69, excepting the excursions you made to
get supplie:, uqtgl the latter part of August '69? Did you
stay at’ Barker Ranch durinq that time period?

%

part of May Y69 to the latter part of August?

required to
Vegas area?
A

P OC > O

Q

physical, did you mee any members of the family come up?

A

o oY oo P oo

- A . Jﬁwaﬁt o qet your time period, From the latter

Yes.
1T said Qctober.,

We are just talking now about this time periocd

Yen, I did.
Did you have an induction physical that you were
take either in the lLos Angeles area or the lLas

Yes.,

¥When was that, if you recall?

September 2nd.

Around September 2nd of 1969, is that correct?
Yes,

Now, before you left Barker Ranch to take the

Yeos,

Who ¢ame up?

First, Bruce and Brenda and Tex came up.
Bruce who?

Bruce Davis.

Now, was that the first time that you had seen

CieloDrive.cOmARCHIVES
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1 Bruce Davis since sometime in '€8?
. 2 A No.
] When had you saen him between those periods?
s : A On the previocus trip to Spahn's Ranch.
Q In other worde, after you had moved in to Barker
¢ | Ranch, is that cor‘rect?
7 A Yes.
s | \" !'Q All xight. You- were telling us who you first saw
9 at tha Barker Ranch arvea.
R T i “‘ I saw Bx;e.nda and Tex and Bruce, they came up one

g

5. W’ aft:ernoon, and than shortly after that Snake and Kitty

-,

o

2 |- ,Lutea:mgar &q&, Baxbixa. ant and Sherry ~-

3 Q : Shexry Cooper?
4 555» i Y.’as. . And Charlie.
. 15 B Q | r'z,.;l}g.t;..ig fp‘h‘grlie MHanson?
1% | ; A J ﬁa;. and ::E'ex and Bruce and Brenda, they all came
17 up. |
w | e ¥ow, whéen Tex and Bruce first cawe to Barker Ranch,

19 | ¢dd they bring any vehicle with them?

20 . N Yes,
a1 | Q- what kind of vehicle?
2 A When Tex and Bruce first came, they brought a rail

23 dune buggy.
5 fls 24

26-

27

.‘ 28
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Q What did they do with that rail dune buggy?

A They just stashed it there. _

9 ‘Then they left without taking the rail dune buggy |
is that correct? g

A That's correct. )

Q You said they returned about the same time Charlié- .

Manson rsturned with the girls you nawed, is that correct? -

‘ !asg ) - '

g AlYl zright.

How, how soon after you firat saw Tex and Bruce 4

. Davis and some of tha girls did you see Charlie Manson?

A About a week and a half,
Q All right.

And haw much time elapsed between the time Manson

first arrived at Barker Ranch with the girls youn named, and

| he there befors you left?

A Just about two days.
0 All right.
And before leaving to take your physical in
‘Las Vegas did you ‘talk with Charlie?

A Yes.

Q Approximately when ﬁq's it that you left to take
your physical? '

A ' The night of the lst of Septerier.

0 Now, what vas the atmosphere that pervaded the

family at the time they arrived at Barker Ranch? Those people

MR, WEEDMAN: Your Honor, I am going to cbject to -

-
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| 'atmsphex"e" on the ground that it seems to be calling for a

conclusion.
- a:nm COURT: Well, I think -
MR. WEEDHAH* From Mr, Watkins.

J. "., I cer.ftninly have no objection to his describing
perhaps things rf.mm which the jury can draw whatever conclusioz:
is appropxiate,, your Honor. ~

= THE COURT:: Wamled. I think it is a proper question
for t:hn» mnhideration of the jury. ‘

You muy answar the question.

Q- By HR. KATZ: How would you characterize the

atmosphere that pervaded the family at the time they arrived

at Barker Ranch, just before youn left for your physical?
A I would characterize -- _
THE COURT: Well, hostile, friendlyg Battling? Fighting?
Quarreling? ‘ A A
THE WITNESS: X would characterize the atmosphers that
pervaded those people at that time by a question that I agked
Snake, who was -- who was the one at that time who I was |
¢clogest to.
And I lookad at her and I said, "Wow, you really
look maessed up.” _-
And I says, "What have you been doing?"
0  BY MR. KATE: Well ==
THI; COURT: Who was this diraected to? Who wg;e you
talking to?
. TEE'WITNESS: This was directed to a girl.

.And ‘she says, "We have been doing somé weird

. =

SR R - CieloDrive.cOmARCHIVES




10

11

12

14
15
.16
7
19
20
21
227 |
23
24

2

26

27

28

things.”

object to this., Yon see, your Honor, as soon as we permit thia .
: 'thiﬂg’o
.a lot of weird things" or whatever the man -aaid. .

| it. ®It looks to me like you have been doing weird things® -

And that kind of just sums it up. _
¥R. WEEDMAN: Well, your Honor; I am certainly going to |

EA N

kind of testimony then we get in all kinds of objectionable

May I just then move to strike "We have been doing|

THE COURT: Well, all right. I will strike a segment of
may be stricken out. The jury is asked to disregard the -
statement,

0 B"! Hlé. KATZ: ©Now, Paul, listen to my gusstion
carefully, without any conversation what,sogvcr_: between yon;ﬁaelf
and Snake or anybody else, just characterize the atmosphere
tl_m_é pervaded the family that had returned to Barker Ranch
vefora you left to take your physical? ‘

A I did the best I could to explain it to you
already. .
Q I understand that. But I want you to just

charactarize it just as you characterized the tinilY' atmosphere
when you first joined itand the family atmosphere at the end
of May of 1969.

' Now, I ak asking you once again to characterize
the atmosphere that perxvaded the family that rsturned to
Barker Ranch before yoﬁ left to take your physical.

A Well, it hadn't changed much. Xt had only beon ~-|
] Changed much from what?

A From being still on a helter-skelter trip.

*’;“‘CIGTODHWMARCH:LVES
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I iean that is all they talked about.
g xzt,i right.
Inwany event vhan did you leave to take your

-

physicai in I.asr Vagas?
MR "HEEDH&H: Asked and answarud, youx Honor.

- .

. = -rm avening of September lst..
"7 THE COURT: I believe it has been. |

T* :t\ Sus’tained. I think you asked the guestion.
T nn*mwzs All right.

e

‘." Q " And d:td you leave yourself, or did you go with

| somabody el:e?

3 h 4 ueni:. with somaone else.

0 who did you go with?

A I wént with Bob Berry and stan’ley Berry, and that
was it. ‘

Now, you mentioned a new name; Stan Berry. Who is.
Stan, Be‘rry?

A . He was an associate of Paul Crockett's.

Q And Bob Berry?

A Yeu.

X Where did you go after you left Barker Ranch?
L' Po Las Vegas.

0 A1l :ight.

Now, before you left Barker Ranch did you see

Juan Flynn?
~ A wel
- e . . Befora you left Barkexr Ranch did you see Danny

oD ~ CieloDrive.cCOmARCHIVES
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De éa_rla'j‘.
A To.
0 . Al right. ‘ - b
and appmxmt:&ly when was it that you arrived ;l‘u 1
 Las Vegas, i;f you went diracuy therc? ' _ Iy |
A That night. . - ;_‘.,,
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Q  That would be the night of the 1st, roughly?
2 That would be early norning of the 2nd.
Tt S m right.
M s én& did you take your physical?
R T -~ '!;t;.
X 7:;. m right.
' . 'And approximately when was it, what day was it
thut you be].ieva you took your physical?

—

. L Wan, I want to Vegas on the 2nd. And they
sh:l.pped: M to I-os Angeles on the 3xd, and I took my physi.cnl
there on thc - abom: the 4th,
Q- AYl right,
~And ai; somatine in that broad time period, the

3xd, the ith. the 5th, did you return to Spahn Ranch?

A At some time did I?
g - Yes.
A Yes, X dia. _
g “When did you do so in relation to taking your
physical? '
2 About three days after I tock my physical.
ALY right.
, And when would that be, ronghly?
Aboui; the 7th.
1] Abﬂi:t. the 7th of September?
A Yes.

MR. WEEDMAN: -Your Honor, I am going to object to
counsel's leading the witness,
THE ‘COURT: It ia leading. Sustainad,

— ———
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24 |

MR. KATZ: Excuse me. How did I léad the witness?
THE COURT: Well, ask the guestion. You éu:e telling

" HR. KATZ: No. The-witness sald the 7th, That T

If counsel has any aobjectiong —- | o

THE COURT:  Wait a minute now.
Raad the question .ggiaih, please.
{The record was yead '-l_:-y the reportér .

_-ax follows: . . ‘ . 1

‘-'Q‘ And when would that ‘h"c,t roughly?
. *» " About the 7th. |
g About the 7th OI'Z September?
Ly Yes.") |
THE COURTz All right.
It may stand, ‘
MR, WEEDMAN: Your Honor, my objection went to earlier
matters, Mr. Katz asks questfons with extrems rapidity.
’ THE COURT: "It may stand. Ask your next question.
ﬂ"_v BY MR, KA‘I‘:: Jnst 80 \;ma »‘a,_t,x;e clear, will you tell

- a8 the approxiugtg j@a‘te you went to Spahn Ranch, 'i-'anl?

Yos, I wonld.

Would you please do so. A
The 7th, |
Of what month?
Beptember.

Of what year?

1969,

-

- w S oS

e
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Q Thank you.
And whén you went to Spahn Ranch who did you see
at Spahn Ram:h‘t

L. A, Who did I see?
T g7 " Yes. | .
N Y I°saw Brendw and Clem and Bill Vance and Vern

ancL zero ana Scotty and Gyps:r and Lynn.

e Q. - Lynh Fromme? ‘
oA Yes. And Sandy and I.it.tlc Patty.
-0 T 'a;i;at‘n Patty Baldwj._n?_~ '

A I don't know.

0 A}l right. . ‘

A And some guy, I don*t know his name.

THE COURT: <This ix a new man?
THE WITHESS: Yeah.

0 BY MR. XKATZ: Anybody else you recall?
pid you see Juan Plynn down thera?
A Ro, T dian't,

0 ‘A1l right. _
Now, aid you have a conversation with Clem on or .
about the 7th of Saptembar, when you went £o Spahn Ranch in
19692 ‘
MR. WEEDMAN: Your Honox, why can't counsel just ask the:
witness if he had a aomﬁarsut'ign‘ with Clem? “Yes.®
*When was the conversstion? Such and such a date, "’
THR COURT- Wall, it's a leading question.

bt TR

~ MR, mnm You know, we have been heore all these woeks

"

your Honpzi TCounsel seems to me can just ask the question

- e ’ CieloDrive.COMARCHIVES
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. 'place?

- of this lawyer.

without leading the witness.,
THE COURT: It is partly leading.
Repeat your duestion. ' N

o Did you have a conversation withi Clem, the defe;:daﬁaﬁ?"
A Yes. B : ol
o ¥Where did the conversation take place?

A In front of the saloon. | ,:

[ | Where? What city are we talking about?

A

0 “Thank you, Paul,
And when —-
MR. WEEDMAN: Your Honor, I --

0 BY MR, XATZ:  ¥When did this .conve:;aatién take

MR. WEBEDMAN: I objsct to that, your Honor, the tone of
counsel's r.mrka is that he resernts having to ask questions
which are rnot lﬁading and suggestive., And of course, this is
a jury trial., I don't think that is propsr conduct on the part

'THE coum*: Objection tv the last quastion?

MR, WEEDHAN: I'm objecting to the innuende, your Hofnor.
THE COURT: Ovarruled.

MR. WEEDMAN: Making some kind of a joke out of it,

THE COURT: Overruled.

Now, we have got the conversation, a conversation |
at Spahn Ranch.

o p—

CieloDrive.comARCHIVES
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Now, did you set the date? We have gone back and
forth on it.
B T T

P

—

T T

- "
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MR. KATZ: I don’t believe he set the date yet.

THE COURYT: Ask the date and parties pressnt.
MR« KA'.EZ: Yeén, thank Yquo

Q

Lo B A R

Ranch?
A

Now, what was the data of the conversation?

. September 7th, approximately.

And is this 1969, Paul?
Yeas.

Who was present during the conversaticn at Spahn

I, Clem, and Brenda.

THE COURT: MNow wait a minute. Clem, you -~

THE WITNESS: Yes.

THE COWRT: And who else?

THE WITNESS: Brenda.

THE COURT: Brenda.

Q
A

BY MR. KATZ: Anybody else?

No.

THE CQURTY I would like to inject ~~ now, what tinme,

about what time of the day or night did this conversation

take place?

THE WITNESS: After dark.

THE COURT: All right. Go ahead.

Q

BY MR, XKAT2: and what was sala?

MR. WEEDMAN: May I take the witnesa, youx Hohor, on

volr dire?

; THE COURT: Well, I don’t think it is a voir dire

qugsﬁignsf It may be cross examination, obviously, but I don't
R
believe it is voir dire.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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14

¥otion denied.
P .
- Atniswer the question. “wWhat was said?” That is the

q‘,?

,quastion.

ey TBE ﬁIWﬁESSa What-was sald?

THE GOUﬁT‘ Hhat did.you say, what 4id the other man say?
- ¥R, WEEDH&N: Your Honor, may we approach the bench?
¢ 'fﬁr:: coure;” A13 right,
Sy mHE WITHESS: whilc you are approaching the bench -~

=

THB COURT; Just one mnoment.
(The following proceedings took place
in chambers outside the presence of

the jury.)
MR, WEEDMAN: Your Honor, counsel just had the temerity

to pitch his briefcase in my direction, knocking my papers
down, in a very angry way, which I think is terrible.
THE COURT: Well, don't mind. We have enough problems
hera, |
Now we are in chambers. Iverybody take it sasy.

MR, KATZ: Are you threatening me?

MR. WEEDMAN: I just said, "Stay away from me, Katz."

MR. KATZ: Aare you threatening me?

MR. WEEDMAN: I will if vou come clome to me, Kaﬁt.

MR. KATZ: That is a threat.

THE COURT: Take it easy.

MR. WEEDMAN; Don't put woxds in uy wouth. Those are
your woxrds.

THE COURT: Now we are in chambers. Go ahead, Mr. Weedma

MR, WEEDMAN: I hadn‘'t been assaulted by a deputy

CieloDrive.coOmARCHIVES
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Cean |

district attorney, your Honor, for about ten years.

MR. KATZ: To characterize this as an assault is absol-
utely incredible,

THE COURT: Let's get to the -«

MR. KATZ: I don't want the record to stand silent with
xeéazd to a blatant, unilateral accusation. The man has been
dcting under a condition of paranoia, which I have never seen
in ny 1life.

, THE COURT: We are going to wind up hassling here.
You are getting intc a lot of problems that won't help the
case, lLet's try to weed them out, Xow, let's get to the
trial,

MR. WEEDMAN: Your Honox «-

THE COURT: Go ahead,

MR. WEEDMAli: -~ Mr. Watkins, as I understand it, from
a perusal of his grand jury testimony, is about to testify

to a confesgion from my client. Of course, this was indicated,

'@ believe, during Mr. Katz's opéning statement.

P

; Now, as part of that ~— and this is why I wanted

,thfﬁgrhéard in chambers ~— as part of that conversation, it
-heg&ns with a kind.of an accusatory statenent which refers
:”;to F cqnfelaiﬂn apphrintly made by Charles Hanson to this
23 *witnass and 1u comal out in substance with Mr, Watkins saying

K to juy cl%gnth ulluggdly, "Charlie told me you killed Shorty,”

or “Charlifﬁée that you all murderad Shorty"; words to that

effect, o
THE COURT: He tells this to Clem?

MR. WEEDMAN: Yas.

CieloDrive.coOmARCHIVES




fa

10

11

13- -

4

B -

16

17

18

1

20

21

22

23

2% .

25

% .

271 7

28

’ ta.tﬁa witness, raplied at length actually about the killing,
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HHE COUKT: In his conversation? _
MR, WERDMAN: Yes. #nd then Clem apparsntly, according

THE COURT: Do you want to w=
MR, WEEDHAN: I'm jn,ii:- looking for it and X can't seem

R, i&&“n_ﬁ% % ‘have the conversation, your Honor.
LR y . . .-
THE COUNT: Wadt. (.. -0 > oL T (T
- ' ¢y R ] '-,,_ .

1 - N L}
— -
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- MR, WHEEDMAN; ©h, yes.
the accuaation begins, *Ch, Charlie told me you
killed Shorty.*
THE COURT: mi.i: 2 minute. All right. Go abead,
MR, WEEDMAN: . And then he qtes on and he uﬁm that the
defendant said, “Y’eihi‘. It was real groovy. We took him out

for a- r,}.de, nnﬁ nia nnd Tex and Bruce and Charlie took him for

a ride Ih& fhit him over the he&d and ?tunmd him and pulled

hin aut of t.he car and tiad *’h:},n tb 2 tx-ée, and %o on and so

'-v!

B 1 8

X vnuld*phj-*bit ta mwipt in evidence of the

o:iginal tccnaatoty :tatamt. "Oht, Charlie told me you killed

: ""11’.

Bhorty* - o T
THE cauafrs Now, wait a minute,
Iil right. Go ahend. ‘
MR. WEEDHAN: =~ on the grounds that it in hearsay; that
is to say, that Charlie told the witness that my client had |
killed shorty, a#nd I object to it even though I realize that

1. accusatory atatewents traditionally, of course, have not been
,aﬁwiudqa;, even though they might bring in some other matters,

2 { and aeven though thsy often wonid bring in untrue mttmxui.

THE COURT: - Yas,
MR. WEECKAN: As, for exavple, a police officer wight

. actually tell a white lie or a £ib to an accuseéd, for example,

by saying, *Well, so-and-so confessed” «-
26 -

THE COURT: “Salid something. What are you going to do?*
MR, WREDMAN: Yes; "Hhat are you goiny to 4c about it

CieloDrive.comARCHIVES
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But I am objecting to it here in this trial, your

‘Horor, particularly because of who Charles Manson is. I'm so

afraid that this kind of accusatory statement would be far
more damaging than its probative value, your Honor, and I
don't think the People are going to suffer any because immedi- |
ately following that my c¢lient allagedly said —- ienlly, it
would amount to a complete confesaion of the crime,. your Honors |
*i!ﬂrﬁ COURT: Well, .,I‘ﬁould be inclined to overrule your

~ wbjection. You have a point, I would ovarifuln the objection.

Now, wmake your next statement.
'MR. WEEDMAN: That is it, your Honor,
THE COURT: That is it? all right, Ovcrruled‘.
MR, WEEDMAN: Thank you, your Honor.
THE COURT: 31l right, gentlemen,
{The following proceedings were had
in open aourb, within the presence and
_ hear:lng of tlia Jury.)
' MR. Km'm hay ¥ confax with the witmn for a moment?
' wsnbm; ¢ ohject: to counsel conferring with a

'prosecutim witmh :ln the middfw qi ﬂ;‘i d.u-cct teztimony.

That 1:‘ another thi.nq, yoiw Honor, that T don’t. think is
proper. iy '.f,; = :I_ i

THE COURT: Wait a minute. We_‘ can take a2 short recess,
and if you want to talk t:o tho uit.ﬁess. ;fuu can do so.

MR, KATE: UNo, That's all right, vour Honor. ¥e will
continue. | |
| THE COURT: A1l right,

Wé are in unu:rt* The ﬁafnn&anﬁ. is hexe, counsel

CieloDrive.coOmARCHIVES
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-and yourself, is that x;i..gh‘l‘:';:. NETEPEN

o t
are here, the jdrgrs are here.
‘ Ybu,may proceeﬁ. ’- Ty, 4t
%-A' EY MR Khﬂ&* " 8o that T nn&arétand it, on Septem~
ber, about Septerber 7; 1955, you.pad a conversation at Spahn
Raneh in the evening hours viﬁﬁ Erénda and tha defendant Clem
e
A That is yight. N |
kY ALl pight. Now, tell us what conversation was had |
;n_rnégrds to Shorty, if£ anything, vhat you aaidlané what the
defendant ﬁaid, 1% anything, the ;ntira.canvaraatio .
_ THE. COURT: What shorty -~ I'm trylng to clarify the
statemanﬁ, if it ix not ¢lear, What you salid to either
Charles or Brenda and what they sald to you. Use youx words,
“I said so and s0, and so ard 80.”
THE WITNESS: Both -
THE COURT: Wait a minuke.
- "And so-and-so said back such.and such.* Give
the words of the partien,
| Go ahead.
. Q BY MR, XKATZ: You understand we are talking about
the conversation about Shorty? | o
B T understand, :
o Tell ugs what you said, if anything, and what the
defendant Qaiﬁ, if anything. ,
A The convars&tion began, ag I said to Clem -~
THE COURT: Talk up.

THE WITHESS: The conversation began, as I #aid to Clem,

'“Charlie told me that you cut Shoxty's head off.™

CieloDrive.comARCHIVES
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And Clem eaid, "Yeah. It was real groovy,* and
bogan to tell me about 11:..
Q BY MR, RATZ: Tell me what he zaid.
A He sai
THE COURT: %Talk up in the phone there. Get ué to the

- Phom .

THE WITNESS: He said, "Me and Tex and Bruce and Charlie

‘took him for a ride and we hit him on the head with some sort

of & blg something &nd it stunned hinm, and then we took him

‘out and away from the roaci and he started saying, "Why,

Charliie, why,' and Charlia said, 'You know why,' and he stabbed|
hiﬂl’b : e F g{ ) '
Q {‘ ,,Who staiabea him, according to Clem?
3

LI hnrlin S A v

"
g J »

I

And theti. he: sam hit ‘Charlie ‘had 211 of them stab |
him, and then Shorty sﬂari;aad gc::ln? J "ﬁhy, sStave; why?¥
‘ ' And Clem aa.:l.c'i th&‘!: he :i:tdn't pay any attention to
lim. They Lu.ow it was ijust His ‘ego % ‘go'he kept right on
s#gbhing‘him. | -
Mmd t‘:}m‘n he 'gaid he was real groovy, blood was
'sr_:mrting‘ all over the place, blood all over his arms.
THE COURT: Who said that?
THE WISNESS: Clem. BAnpd then he said, "Shorty kept say~ |
ing, 'Why, Steve, why,’" aud Clem wouldn't let him in his head.|
He just kept his attention right there on stabbing him, and

THE COURL: when "he" -- who do you mean? Who is "he"?

*When he® -

- CieloDrive.comARCHIVES
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‘me th oot hig head off, Sc I had this big machete and I
chopped his head off and it went bloop, hloop, and rolled

A '- Yaot s .

e ST
— ——— e - - — - g -
e ¥ o ( ;
; 3 ;vﬂ:‘ '”; ! P ' v bt

THE WITHESS: I'm just telling you the woxds ;bhat he saidl,

THE COURT: Who is "he"? | You've got three people hexe:

[+] | B MR, KA‘I'#: Excuse me. You are telling the g
words that L’.iem said, is that right?

A Yes,

THE COURY:  Then say, "Clem said.”

Q BY HR. FATZ: So Clem saig -~ ,

.A‘ Then Clem said, "When he came to now, Charlie told

over out of the way.®

~- CieloDrive.cCOmMARCHIVES
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' because in reality one baby should be able to kill anothex

02

And then he said, "It was real groovy.,” and he
had blood splattered a1l over him and it was all warm and he
had it all up his arm, spattered all over him.

‘ And he said they stashed the body under some '
leaves, and then him and some girls came back later on a fuil
méon night and Clem smoked a joint while the girls dug a
grave and they buried him.

Then I said, "So you feel guilty, huh," because I
¢ould sea that he was gxprassing-guilt;

Ang he said, “Yeah; well, my guilt is m& changes.”

He sald, “Any guilt that I have’is my~chan§es

baby andmthen reach over and eat his shit.*
And then he said, "Any guilt that I have is some-
thing that I have to work out with nyself."

The conversation ended there.

0 Wag that the sum and substance of the conversation?
A Sum and substance? '

Q Yes.

A Yog,

Q All right. B&And you mentioned the woxd "joint.”

What do ﬁou mean by ‘“"Joint¥?

A Joint?’,“?
Q‘: Yeu“‘ e
&ﬁ ? That is a.marijuana cignrette, is called a joint,

"#1 e r

T ¢!
R+ qu. did.you stay at Spahn Ranch following this
conversation, or did you‘go somn place?

A I left, that.ﬁight¢fo: the Barker Ranch,

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Did you leave with some persons?

Yes.

2 0

¥he did you go with?
A X went with Gypsy and Feroc and Scotty ~- Gypsy,
Zero, Scotty; I and this cother guy, a bilond-haired fellow

who -~ T don*é know his name, He was néw to me at that tirme.
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Q9  In vhat kind of car did you go up in?
A A brand new green Pord. '
g - and how aia you get up to Barker Ranch, did you

drive the car ~up, or did you park it at some point? ‘
A Earked it at the bottom of the falls or out at the

| bottom of tha alluvial fm and walked up from there.

Y’ou mean Goler Wash?

Yem, .l

¥ho wentup*to Barker Ranch?

S::otty, “Vern and I.

pid somebody remain with the car and return -~

o o oD

Scotty and Zero and Y. It wasn't Vern.

Zero. |

Q AL right,

Now, did somebody remain with the car and take it

back?
A Yes. Gypsy did.
9 Do you know whose car this was?
A X was told that -
¢ Well, don't tell me what you were told. Do you

know ﬂho,se-_ car it was?
B All I know is what I was told.

] ALl right.
A- Do you know who Lrought the car, if aayone, to the :_

ranch?
Yeali, Brenda.
0 Is shé dinown.by another name?
A. .':I;# she. knovmvbY another name?

- - .

+
-

B B B - CieloDrive.comARCHIVES




¢ 4 o AN =N LS4

v ®

10.
11

1. 2_.

14
15
16
17

18

19

20

21

22 1.

23

24

25
26
27

28

a3

Yes. Brenda McCann?
Yes,

Hhat:‘ nane or names?
Kancy Pitman. Penelope,

Ybu: mentioned the name lfenelope?‘

oo W D M O

Yes.
Now, did you go to Barker Ranch, or did you go to
Myars Ranch?
, A " T went to the Barker Ranch.
0 A1l right.

Now, give us the approximate time it was when you |

{ returned to Barker Ranch on this occasion.

When I say time, I mean the approximate date.

A It would be the 8th.
0 Of what month?

2 ' OF September 1969,

0 All right.

And when you arrived at Barker Ranch who did you
see? _ _
A I saw Paul Crockett and Brooks Poston and Charlie, |

‘and Juan and Danny De Carlo.

Q When you say Juan --
B -And Brenda.
! All right.
Who?
A No. No, Brenda was still at the ranch.

Where was Squeeky?
She was still at the ranch, at Spiahn's Ranch.
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_is that correct? ;o

Q All right. A

Now, when you say Juan, do you mean Juan Flynn?

B

A Yes.
[+ _ ﬂharé -was m;m Flynn staying ‘at Barker or Myers
Banch? e % '

.

He vag at ¥Myers Ranch.,

. 9 All ri:ght.

Yqu uaid youe also saw Danny De Carlo at that time,

ﬁ“

S aemy

A .’_!.8- T .
Q -’No!r,"hmr J.,_omj,- did you continue to stay in the
Barker Ranch area afteér you returned from Spahn Ranch to

RBarker Ranch?

A I stayed there until later in that month, about
the 23xd or 86,

Q Are wa talking about September?
A en,
Q@  All right.

Now, between the time that you returned to Barker
Ranch around the -— I believe you said the 8th of Septembex
1969, until vou left around the 23rd of Saptember, did you

see Clem?
i Yes. ‘A ,
¢ Where did yéu sea Clem?
A Came up. T gaw him in various places. One

afternoon, I remember, I wai sitting inthe ranchhouse, I
loocked out the door” and I? saw him walking up the wash,

0 Hmr, thc ranchhouse where?

o S . . ~

e

R
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A The Barkexr ranchhouse.
9 All right,

When was the first time that you saw Clem in
ralation to your rétn:ning from Spahn Ranch to Barkexr Ranch
follawing a conversation with Clem?

A That time that I just told you of.
0 all right.

-

Now, can you tell us approximately how many days
or weeks it was? A
A It was -- seemed like about four or five days.
Q So four or five days after you had the convorsatioﬁ'
with -- or strike that.

You returned to Barker Ranch after having the
conversation with Clem, you saw Clem at the Barker Ranch arai: --‘
is that right? | '

A Yes.
Q Al right, -

And I believe you stated that you left around the |
23rd of September. ¥Whare did you go? -

A I went to Las Vegas to get supplies.
Q All right.
Now, up until the time that yvou went to get

supplies where were you staying?

a At the Barker Ranch.
0 And with whom?
A With Paul Crockett and 3:’00&3- Poston and at that

tixe Juan Flynn.
Q All right.

____ [P N

“C'eIoDrlveoomm6H|VES



_ 7-5

M T« R ¥ TS

N

1 |

13

14
15
16

- 17

18

19

20:

v2‘1_

22

23

. 2%
25
%

27

28

F

. Q‘ '
23, 19692 . - - 7 : -

i % % 50

So Juan Plynn had joined you, is that correct?

_How; ‘did you leave with anybody around Septembex

He e

. : b e -
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| Mountain to get to Four Corners.

| «i 214 other people get out?

13 3€

Who did you leave with?

Clem and Scotty and Juan and Xero.
Do you know Zero by another naze?
No. |

You just kneéw him by Zero?

Yes.

All right. ,
And what kind of vehicle, i.f any, 4id you travel

LB A - O -

A In a little light blue Volkswagen.
And were you dropped off someplace?

]

Yos.
At Four Corners.
. And do yof know Red Hountaln?

Q
A Yes.
¢

Where is ROE Mountain in ralation to Four Corners?
A It*s about 30 milek up the road. Go thrdugh Red

Q- And just so we can have an idea where Four Corners |
ia located, can you give us a refexence point with regard to
either a major city or town?

A parstow is about 27 miles east of Four Corners.

Q All zight.

Now, did you gst out of the car alone and leave,

A I got out alona and left,
Q So who was left in the Volkswagen?
A . Juan and Clem and Zero and Scotty.
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‘Where did they 9o, j# you Xnow?

fr."hey said they ware going to Los hngelea.
Hhere did “you qo?

‘,Las thasa

o

Did* ch get. some supplias?

> o,

Yaa. o

: «Am}: ditl you return with some supplies?

-

*YQM
when
m: approximataly/waa it, I’aul, that yon returned

with the snpp]d__.es: _,from- Las Vegas?

A
2

A

1]
A

Q

Do

It was approximately a week after T had left.
All right.
And did you return with anybody?

Tes.

" Who?

I reaturned with some friends of nmine from Las Vegas,

. Tom Phillii;s and some other girl.

Do you know her first name?
Sh-uh.,

 Your angwer is no then?

Correct. No.
All right,

And when we say returned, are you referring to the

Barker Ranch?

A
0

Yos.

- And“;lﬁengon returned to the Barker Ranch followin

this ti::l;g i:o Isa'i.Vega; i:o get supplies did you see Panl Crocket:

e CieloDrive.comARCHIVES.
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or Brooks Poston?

| time at Barker Ranch before leaving?

AW

' else that you haven't told us about at Barker Ranch?

Ranch at that time.

A No.. o
Q Now, how long did you stay after that point of

A About 24 hours. .
0 - And in that 24-hour time period did you see anybody|

A Yes,

¢ Who?

A A whole bunch of padple.
9 All right,

‘Would you name them.
THE -CdUR‘L‘.: Bet's.-i_';ei; our date again. What is the
approxiimate time now again when you returnad to Barker Ranch?
0 ~ BY MR. KATZ: Yes. Letis see if we can get the
date in hai'e, Paul, -
A ZApproximate day would be October 3rd.
Q@  Roughly October 3xd? '
THE COURT: 19692
THE WITNESS: Yes.
THE COURT: All right.
' Go ahead.
0 BY MR. KATZ: All right.
Now, tell us who was there at Barker and Myers

A Brenda and Lynn.
Q That's Squeeky?
A Yeah.

CieloDrive.comARCHIVES
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Q All xright.
And -~
A Sandy -and Gypsy and Stephanie.
T 'vm-i.'ci;: Stephanie?
A ::A newistaphanie that I hadn't seen before that
 time, S -
it

Thgnk'you;

2
A V:"Endrﬁittlp_Patty and Ouish,

¢ - That's Ouish?

A ;YeﬁEi Anéugéslie and Snake and some girl I hadn't
seen bafore. Aiéuxatié'

0 Krenwinkel?

A Yes.

THE COURT: Pardon ne, gentlemen. Let's take a short
recess.

MR. XATZ: All right.

THE COURT: Do not discuss the case or come to any
opinion, ladies and gentlemen.
We will take a short recass and go nigh£ ahead,

We are at recess.

{(Recess.)
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THE COURT: All right, gentlexen.
Let’s go .right ahead here. The court i= in

sassion, S e
Pecple against Grogan. “ 7_ _ i
The defendant is hexe, bot; ?coﬁ_!_a"gni axe here.
" You can bring in the. juﬁy,rg}iherif‘ﬁ-g
" The witness is in the stand: 'i\t;;r; y&uqhava been
aworn, Pledse state your name again., -‘{:'l B ™ -

© o ek .
- .

 THE MITNESS: Paul Watkins, . |~

THE COURT: Thank you. Ppull thi:gi—righ_‘t up %‘q your mbath;
. {The following proceedings wam’ :liad )
ih. open court in the presence of the
Juzy:) '
THAE COURT: . Wow we have all the regqular jurors, plus the
three alternateas. ’ |
You may proceed. .
MR. KATZ: Thank you, your Honor.

'@ Paul, we were talking, just prior to the adjomirn-

- ment this moraing, about your having reéeturned to Sarker Ranch

around 0::‘§6bef 2nd or 3xd of 1969. Is that corisct?
Uh-huh.
Im sorxry. You'll have £o answer yes or no.

Yes..

- I -

Bpeak right into the microphone, if you will.
Tell us who was at the Barker and Myers Ranch at

{ that time when yon returned to Barker Ranch,

A The whole family, and I already began telling you

{ the nameg of all the paeople. You want up to cqmtiii’ua, right?

- . L .-
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Q Well, I would like you to start over becauze I

have lost my own memory in regards to that. Would you please.

‘tell us? . -

——

A ail "righf(:"i‘ Thera was Charlie and Zeroc and Biil

4 A a
Vance ~= .
- -+ ——fGieleDrive.COMARCHIVES
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Q All dght.
How, stop there.
You mentioned Bill Vance. Haﬁ" you seen Bill Vance.
before at Barker Ranch?

A Not at Barker Ranch, no,

Q or at Myers Ranch?

A TFo.

Q Is this the first time you had seen him in that
desert area?

A Yes.

o That was upon your return to Barker Ranch around

October 2nd ox 3rd of 1969, iz that correct?
A Yeos.
Q All right,.
Please continue.
A And Clem was thare, and Charlie was there, and

Bruce was there and Tex was there -~ no, Tex wasn't there.

9 Tex was not there?
A - Uh~uh,
Q All right.
Go on.
A And then those girls were there.

Stephanie ard Ouish and Little Patty and Lynn
and ‘.Snndy and Gypsy and Brénda and Lesllie and Katy and Sadie
and Kitty.

0  Kitty Lutesinger?
A Yes. And Snake andSeezo.
0 and who?
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Seezo, Little baby.
#hose baby was that, if you know?

Sadie's -

o T

- Susan Atkins?

b -

- Yezi.
. All fr:bght.

- IR -

7

A ) mer-‘ﬁhere was another little baby there, and some

4--""'0‘*’

girl that. T didn't know hexr nama.

—

9 :_' B.ll right' Anybody else?

A - No—.,w-um:,that. T recall,

T

0 .,‘A’ii’:i;ighﬁ'. E

Now, I believe you stated that when you returned

| you did not see Brooks Poston or Paul Crockett, is that

coxrect?
A ‘That's correct.
Q _Was Juan Flynn there?
A No,
0 .All‘ right,

Now, you have previously mentioned Barbara Hoyt

and Sherzy Cooper. Were they there when you returned around
" October 2nd or 3xd of 19697

| No. ,

0 -mz-ém_had you last seen Barbara Hoyt and Sherry
| Coopex? - |

A ‘ Yast time I saw them was I took them down the

canyon one moi-ning and they hasaded out across the Panamint

| Vallay and that 13 the last time I saw them,

9 All r:i.ght.
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. and when was this approximtély? What month are

| we talking :ahont?

A It would ba about in the middle part of September,
| T guess. _ |
9 That is September of 19697
A Yes, '
9 ‘That was the last time you saw Barbara Hoyt and

‘Sherry Cooper in the desert?

A Yan.
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#1061 | MB, 'mwa. Youé Honor, I have three color photographs

. 2  that I uak ;:e. mrkad: 63-;&. .6‘3:-3, aha‘?.'s--c, respactively, and
3 | counsel has seen tham. o RN TR LN
s | THE COURT:  So mapked.. .

&3~5,8,C 5 | ‘ " W1l you shdw them t;o qoﬁnsel?

Iden 6 MR, WEEDMANt I hnva neqnithem,_ ‘Thank you, your Honor.
7 | THE COURT: all :‘ight.u R
s | MR. EBT%: WMay I approach the witness, your Honox?
> | THE COURT:, Yes. Go shead. |
0 Q B}Z MR. KBTZ: I would like to show you a ph'btograph,:

o of a green F;Drd, or three photaér@phs.; 63-a, -B, ~C, and ask
12 1. you whether or not it looks similar to the car that you used
1B . when you Yeturned froﬁt Spahn Ranch to Barker Ranch following
u the convarsatmon with thie defendant Claem on or about Septeumber E,-

® | 1969,

Bof . A It does lock like the car I was driving, yes.
1 0 Paul, you have told us previously about a 56~pnuanI-r'
B sehoul bus that finally arrived at Barker Ranmch. With reference

¥ | ¢q that bus, I show you Peoplets 38-A for identification,

2 | would you look at it, Paul, and tell me whether or not you

A _recognize, first of all, the place which is depicted in this
2 |

photograph,
o 23 . A Yes,
= Q nn,a what. is depicma in this photograph?
» A Barker Ranch,
26 ‘- ' o Do you regognize the achool bug?
- - H A Yeu.
. | 3 Q which ..ss::holol pus is this?

CieloDrive.cOMARCHIVES®
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|  are depicted f‘.ﬁe&:a‘? :

20

photograph which is anc:;ixcied. . Can you tell us whether or not |

A :éhai: is our ‘sahool bus when I was in the family.

Q And just mo we are clear, is this the nchool bus
that hag only a dri.ver 8 saat and all of the seats had been
renoved fyom 1%

-1 Yes,

) This is the school bus?

A Yes. |

THI COURT; Would you glve the identification, please.

MR, ¥ATZ: 38-3, vesa. -

TEE COURT: May I mee it, toa?

MR, KaTZ: Cextainly.

Q How . ﬂiﬁ'h refarance tu' the buildings that are
agpicted in 33-33 for identification, do you recognize those
huildingé??

. ﬁ‘,,! - - . - .o

A .
- ¥ ‘1‘{; ., .r""

(™A ges'.“., Ly S S
\" 4-’—-'»"*
Q What buildings are those?
A That iﬁ ‘thu rn}wizhuuza at Barker Ranch.

Q 2-“11 r:l.ght:. I'm showing you 38~C; what buildings
i" o, 01 s - ! N

S TP v
& The ranchhouse and the bunkhouse.
0 ¥ow, I want to direct your attention to this bunk- .

house you have referred to in the right center portion of the

you slept at that place with Brpoks Poston and Paul Crockett

and Juan Flynn, or did you use the main louse?

A I slept in the bunkhouse.
Q who else sBlept in the bunkhouse?

A Brooks and Paul and Juan.

CieloDrive.cOmARCHIVES.
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Q A): yight, Did anybody sleep in the main house?

A Hot while Juan, Brooks, Paul and I vere thp:ef

THE CQURT: May I ses that?

MR. BEATZ: VYas. Hay I have the witness place his
initixls below the anqirq%e& bunkhouse?

THE COURY: All rii;héa " Here's a pen.

Q Bw MR. KA?Z* Paul, would you please place youx
initials bal@ﬁ the' emcirc:lad bunkhouse on 38-C to indicate

| the plice wn&m gma J.i.vea with Eaﬂl chkatt ignd Brooks Poston

-‘ N .(, fre £

and Juan Plymn?

A (The witness %&ﬁgﬁiﬁss:}”

MR, RADZ: May the record refluc:i;: the witness has
complied and placed his. Inttiald, “Pure

THE COURT: May I see that?

THE WITHESS: What is that other "PW® for? That is not

sy initials, but that is the seme as my initials.

Mit, KATZ: Right. That is alzeady explained in the
recoxd.

TBE WITHESS; Okay.

+] BY MR. XATZ: ALl right. ©Showing vou lastly,
38~ for identification, what does this deplot?

A The Barker Ranch.

G This is a distant view of the bulldinga?

THE COURT: I want to stop you again.

This bunkhouse is on what property?

THE WITHESS: Baxker Ranch.

THE COURT: The Barkexr's. all right. Go shead.

Q BY MR, KaT2: #With referenve to 38-D for

CieloDrive.coOmARCHIVES
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. showing the relationship of the buildings and vehicles and the |
bug to one another?

fdentification, is this a dlgtant view of the Barker Ranch

A - Yesu.
b
¢
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)11 1 Q When did you leave Barker Ranch after you returned .
2 | around the 2nd or 3rd of October 19697
3 A '!'he vezy same day. |
5 | g - Withi.n ——

- 5 | A , X gof: there that night and left tha next night.

6 m,.hcﬂoumr : Talk into the phone. You are about a foot
7 -| from it. -""“‘ o '
8 | THE_WITH&S‘LE:- T got there ﬂmt n‘iqht and I left the next,:
o | nigne, - | X
10 0 :-: | Bi} ;iR. @z: I went down the wash :tnto Panamint

1t .| vValley. Then I went around the Panamint Mountains into Butte
12 | valley. Then I went back out of Butte Valley to Las Vegas.

13} Q A1l right. _ ‘
. | 14 ‘.. Did you eventually locate Brooks Paston and Paul
15 | crockett?
16 A Yes.
. 17 9 °  All right,
18 and when you left was the fanily still up at the
19 i Barker's and Myers Ranch?
20 | 3 T don't know abiout the Myers Ranch. I know they
éi | - was st the Ba:}:ez:'s“suncl_:-.
22 | @ all right.
23 And 4id you return to tha Barker's and Myers Ranch|
24 | ‘area to live? | o ’
25 A No.
26 MR. XATZ: TYour Honor, I believe I have concluded my
.- 27 | examination., If X may have just one moment.
28 THE coﬁiz-ra A1 right.
- b el
BRI ~ " CieloDrive.coOmARCH IVES-

.
LR S




11-2

10

11

12 -

13
4
15
16

17 .
18
19
20

21 |

22

23

24

25\..

26

27

28

4156

. that matter we discuss in chawbers?

- tinl 2 o'clock. #And do not discuss the case or come to any

| 2 o6vclock. Thank you.

Thank you very much.

{short pause.)
MR. KATZ: Thank you.
¥o further quaestions.

THE COURT: Now, did you, gentlenmen, daia you ﬁan't_ to see

MR. WEEDMAN: Yes, I would appreciate that, your Honor. ‘

THE COURT: 3Suppose we recess now and you go and check 1 -

it. A o ) ( :
. MR. WEEDMAN: I will, your Honor. SR
THE COURT: AlL right. Let's do that. _ R

MR, KATZ: Thank you, your Honor.

THE COURT: Now, ladies and gentlemen, we will recess

opinion or conclusion.

We will recess at this time and continue at
If you will please return at 2 o’clock, Mr. Watkins|

(At 11:30 a.m. the noon recess wvas

taken to 2 p,m,. of the sama day.)

-
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LOS ANGELES, CALIFORNIA, WBDNESDAY, AUDGUST 1ll, 1971
2:28 P.M.

THE COURT: XNow, gentlemen, we will procead.
People versus Grogan. The defendant is hers,
counsel are here,
You can bring in the jury, Sheriff, if you will.
{(The following proceedings were had
in open court in the presence of the
" jurys) |
THE COURT: | Now we have all of our jurors, the ragular
jurors and the alternates here.,
' ‘ -iﬁil,‘l y'on" please, Mr, Watkins, state your full name]
again, You have been sworn., State y:onﬁ: name, please. |
THE WITNESS: Paul Watkins.
THE COURYT: Thank you,
How, the People -~ the defendant may proceed,
MR. XATZ: Excuse me, your Homor, I have conferred with
HMr. Wesdman., He has no objection t.o wy limited reopening of
direct examination for x few questions.
MR. ?EEDEAR: That is correct.
TEE COURT: You want further direct?
MR. KATE: Yes. | |
THE COURT: Go ahead.
MR. RATZ: May I proceed?
THE COURT: Yes,
MR, XKATZ: Thank you, your ﬁon_or__.

Your Honor, I have three photographs, which are

CieloDrive.COMARCHIVES




13

10

11

12 ).
| here for a momerit and ask yon whether or not you re mize

13 -

14

15
16

17

18

19

20

21

22

23 |-

24

25

26
27

28 -

- e - Y B o T
: U s 2
e Sy L T - L

‘ Fapp@ly acrial phatqg:aghsJ. ;md I ask tha{: aach ot them ba

et

respeactively -marked 64 &5 and ‘66 for identification. oy

_THE CQURT: '.thy will ba gp marked, =Hava- ymz m —thmf -

g-._.-.,» -,

| %o the deten&m{:? o mﬂ;\:'-“’ ‘ RN
ey i _‘?.r o o )
“MR. KATS: Yes, L have., =< T T
HMay I approach th&%as, zmtr Honor?- *\,.,_‘_ o P /%’"
THE COURT: !es'. Go iiﬁaﬂ. SR j —
- _—y R e . / e
- ‘ - - 1' . ) 't’i‘:fs:
' vr%ﬁ Rl
‘ nmcr 3xwmamw (&ntinued) RN
: .. ;, -
BY MR. KATZ: . T o
1) Paul =¥ ‘want; 'i.a show, no J.c'a 54 for.
0 nw’ o \k-‘\_“ M“Mﬁm P 1\

idani:i.ﬁcation. I am gomng t& hold *1&- up here and place it \

this photegraph an depiwt:tng somthhrc;‘? you hm seen bafora?

l‘ ’ Yﬂ" . "‘ T~ .l "'“'-'._."‘.*‘ w?
0 What does that depict? -
A The Spahn Ranch and the area around it.

: -
§ s

¥

=" ... CieloDrive.cOmARCHIVES
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W3 [ % @ . ALl richt.

S B And in particular yon have given some téstimony
3 | -cohicerning sore outlaw sﬁmka, ‘i that correct?
. A . Yes, |

-

. 5' | Q - Nowy with rofe:‘eme to the outlaw shacks, if I
6 “Were to me& in t“{;jéﬂt@r o£~ the photograph . ané move~' -
1 right’ ac:oas the right. ﬁargln omfphothraph, in what £

- \, ;’

8 | dinction would ¥ be gﬁnﬂﬂ"&m the outlaw shacks, or. wny
.9 from the outlaw shacks?.. /w-;« . : e e

n-.-—

= 10 | A Towards them. .. You juai-. ubout have your finger

]

re

12 ’. Q All righto = 2

c o=

ey

B | But’ my fitgex. ;;i:ow ort éh:?}.ackbcard off the

1 |1 plicture, is that rig?gg_% - \_ﬂ,m .

B oA Right. - ‘ _

16 o o if I weére to -pmtr:'eéd from the center and go in the |

i | other direction on the’ phgé&é;qg&,ﬁ namely, towards the left

18 | border, would X ”bn,iprocu@?ﬁf;ﬁmwwixds Topanga Canyon Eoulevard?

T

RN SR/~ R - STl e SRR
20 : Q sa in othm; lgrdw if ycu. go. from center to left,
91 you are going basigally‘in an easte::ly direction, and i.f you

22, | ‘go. from cantm: tp~ ;i':!.ght you a‘xe g&:tng “inx-a westerlyvﬁiraction,

23 | is tlmt cérrpc:t?‘ K P

P

. v, : $R TR ' Lo
2" AT Ib&lﬂ.e\m w. Rt 30 S
N T w,oa ,, *': \‘ ’ ‘;r"‘ ’ “- ?-h,"“"!:.‘r '5:.
25 & Al *d.ght. R - . ..
2% | Xow, if you~ werq ,to loqlq’m this ‘pleture you would
. ' ) ek
27 | npot ke able toO see t:he exact ares whera the outlaw shacks
’ trh, ot g .
Cos are logated, ia tha.t ccsrxect?‘ Lo }- ' -

L CieloDrive.comARCHIVES
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16

7

18

19

M.

21

22
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24

25 |

© 26
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| meema tc».outiing *thia rear portion of the Spahn Ranch and which

of trees. . ;- foitg, \ IR
0 Ard now 1ong ig this creék area? '
A . How long isit? - - -
Q Yox. S ".'“""“"" -
A Tt starts at the beginning and goes to the end,
I don't know how long it isi I
@ Al xight. - 7 e

‘a8 & wepterly frame’ of reference, does the Graek extend to-

By

That's correct,
o ALl ,r:i.ght. S
Mow, \noti,ce that there is a clump of trees which

pmcuda acﬁoﬁss the picture.

;o
¥

) - ¥ o
Wii:h référmce to thogaf ;éa ’?‘9}1' tall ug where this

& &*‘I:
g
< e
L1 d

oreek area 1: 1ocnted? )

J‘

A It flows ZigHE. ‘glong; ;1}1 khe line with that clump

£

T

That is probably a falr answer to a rather 'inoccuo,\_Ji

question. DLet's try it again, < _
with reference to ‘the outlaw shacks, using that

that atea¥ ‘ o | - o]
A Yes.
€ ALl right.

Ivies it oo ‘beyond that “areas" .

2 Yes, : LT

Q  How far beyond Eix:“-é" aren?

A It has its soutce about ha;l.f\..a. rile upstreas fiom
t:he outlay shacks. T -

Q AN yight. — - . - | ,

- T
e et

CleIoDrlveoowlARCHIVES
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B | And with reference to Topanga Canyon. where doas

. _ 2 .| the creek area extend from Spahn Ranch in an easte‘::ly direc-
3- I #ionz = . - - . -«; _ '
4» : A :&: -éoas. about: another mile down ~- &mstmm

_ until it starts geti:ing mta cepent culverts and things.
6| e | afimignt, - _
7 _ B zurd jmt« as & fra.m af reference as we look

K3 towards the tcp of . this Q’hotngxaph, Paul. is this 1ooking in
9. 3 the southerly d;j.:ectton?a Xn othex words, this is on the sonvth:

10 side of Sarxta Susanw ?asar?“ .
ol A Yea. "
12 Q §o as you go to the top, this area is the area’

13 | sSouth qf‘ f:he Spahn Ranch go:.ng:- t;owargis the very top of the

| . . 'A 14 - pici:ure, is that right?

15 I A Yes. _ _
16- ' THE COURT: Wait. Lot's stop r:i.ght here. ii:e ?u:e going
17 to have confusidn, gentlemen.
1. | - a8 I un'c‘fex‘si:and it, the top of this map is south
19 | | instead of rorth as :usuali_y QQsignatedu» |
200 I‘!R. RATZ: Yes, your Honor, but you referrved to that
21 | as a map, and so the record can be clarified --
22 :’- . THE q‘ovzim;. Let*s get a *“south™ on the i:ép.
23 | MR. KA’L’Z: Yes, your Honor. (Handing,) I thinhk your -
24 | Honor has reference to Pecple‘s 64. -
25 ~~ THE COURT: | Let mwe have a pen and I will put a “south"
26 on there. A ' '
® 7| Thank you: "
N e L
14 fls | S N v"“f
: L 7 . CieloDrive.comARCHIVES



$14 .
it S the top is south, the bottom north, the east

.‘ 5 | would then be on the left-hand side, and the west would be on

‘ 3 | the right-hand side.

4 ': : Now, it is somewhat confusing; but it is best

5 designated that way because the photograph was taken in that

.6-7 | fashion.

. MR. Ral%: Yesm, your Honor.

8 " May the record reflect that your Honox has placed |
o | the designations indicated by the court, nawely, south at the
10 top, north at the bottom, “W" for west at the right, and *B"

11 | for esst at the left. |

2 | THE COURT: That ig correct.
15 | MR. KA¥Z: Thank you, your Honor. |
1 4 ; 4] Now, I would iike to show you 65 for idgntifi&:atioﬁ,

15 | this black and white photograph, and ask you whether or not
16 | yoxx recognize the buildings that are depicted in the photograph|

v | A Yes.

18 | Q what buildings are those?

19 N ’ 2 The outlaw shacks .

20 | Q These are the outlaw shacks that are located west

2t | of the main buildings at Spahn Ranch, is that correct?

2 ‘ A Jes.

23 Q How many huilﬁinga comprise the outlaw shacks?
24" A ‘1“9?0.
Bs 4 Q The one which is most prominent is a two-story

26 -A structure, is that correct, in the center of the picture?

. 27 h‘ A Yes.

28 | Q Then there is a chimney which ig visible from

CieloDrive.coOmARCHIVES
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| had been staying in’relation to these buildinga?

1 right-hand 'corfzer ofv the picture..

. ranchhouse would be located on this photograph?

| complied with myﬂrequest?‘

. the initials *PW" in the lower right-hand portion of People 5.$<
" 65 for identification.

.- graph would Ttrlespiczi:. south; is that correct?

photograph would be: more or less the north side of the Santa

behind the trees to the ﬂ.g'ht of that. Is that another outlaw

Bhac_k? . . - .o
A ves. I
(o3 Now, where is "_'th:l;s farmhouse where Farmer John

a It?__%tou]’.d%b& under those trees in the -bottom

Q Wottld you please take a pen, if you will -- and
we. can use this green fa],t pen -- and wonld you make an X

indicating the approximtg area whexe the Parmer John's

a Yes. I guess it would be right about in here.
0 wWould you place ydu:: initials bhelow that, "PW"?
A (Witness complies,) -

' MR. KATZ: May the record reflect the witness has

THE COURT: Yes.

MR. KaTZ: pnd he has placed the designation, *X* and

Q and lagtly, showi‘.ng you People‘'s 66 for identi-
fication, what does this photograph depict?
A Spahn’s Ranch. '

I | And just 80 we are correct, the top of the plioto-

A ¥ore or ia‘ss, yes.

Q 311 :::i.gh’c. More or less. And the bottom of the —

14
ey
g

L CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Susana Pass Road, is that correct?

. Yesx. _

Q Md to the right would be more or less in a wes-
terly d@irecticon, is that right?

A Yes. A

Q And to the left would be moré or less in an easterly
direction, is that correct?

A Yes.

MR. KATZ: May the record reflect that I bhave made the
designations ®5,* *W," and “E;" indicating the directions.

THE COURT: That's right.

MR. KATZ: ‘Thank youl,

Q Row, i3 there some portion on this photograph which
depicts the seni traller where some of you stayed near the
auto parta?

A Yes.

0 Would vou please use this greern felt pen and
encirele that semi trailer and _placé your initials below it
80 we know you made that d&s‘igmm‘ion-'

A " {The witness complies.)

MR. KATZ: May the record raflect the witness has
éompl:i.ad with my request? |

THE COURT: That's right.

s} BY MR. KATZ: And this semi trailer had no top
to it,is that correct?

A ‘hat iz correct.

Q And is that fairly depicted J.n the photograph,
People's 66 for identification? '

CieloDrive.cOmARCHIVES
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A That is fair.

Q '2nd this was roughly to the east of the c?rral,
the _;l.gr:ge corral, at the front of Spahn Ranch, is that
correct? z -

35'»' Yes., ; ]

Q Now, all the time that you w.é’re at -Zéari;i"ﬁ-ﬂyers

Ranch, did you ever see Shorty?

e - -
- -

A Ho. # .-t 2 "“
@  Did you ever see him in the jiésex;t“-gt all?
A No, - T

Q0  And lastly, Mr, Watkins, you told us this worming 1

in regards to the conversation you had with the defendant on
or about Sepﬁemi:er 7. 1969, at Spahn Ranch, the following:
*When he came to now, Charlie told me to
cut his head off.”
£ ﬁant to direct your attention .to the phrase,
*when hé came to now.” fHad you discussed this concept, if

you will, with Mr. Manson before ,"coming to now"™?

A Yes.

o3 Had you discussed it with the defendant, Mr, Groga
¥4 Yas.

0 What does it mean?

A Well, now is the present moment, and 0 when

someone comes to now, it is coming to the present time, in
relation to someone who wouldn't be in the present time, would
be thinking of what happened yesterday or what might be

e -

happening ‘tomorrow. ’ - -

-

$0 when someone comes to now, they are nc longer

- - o

-t

" -
. ——
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1 thinking about yesterxday or tomorrow; they come to now.
.‘ 3 e They axe thinking about the ekact and instant
' ' , moment at halna,. is that correct? '
4 A ies,
5 MR. KATZz Thank you., I have no further guestions.
¢ THE CQURT: Cross examine.
7 MR. WEEDMAN: &"!_hank you, .your Honor.
8“
9 CROSS EXAMINATION
10 . BY MR. WEEDMAN:
.1'1 Qg - ¥r. Watkins, I would like to éh@w you People's "32-4@)
12 t iiox: 1d.eh'§ific:ation and agsk you if this is a photograph of
1 5 :':- yours,elf.' :
® w |- A Yes, it is.
5| .0 when was that taken, if you know?
16 A Tt was taken in sbout Ap;r:tl of *69, approximately.
17 o 'What was that in connection with?'
18 PHE COURT: Parxdon me. April of what year? -
19 | THE WITNESS: 1969,
20 | THE COURT: '69. All right. = °
15 fis 21 '
22
23
24
25
26
o 27 ‘ -
28 |
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THE WITNESS: It was taken at L. A. Courty Jail in
copnection with I was being booked under suspicion of —-

THE COURT: well, wait till the next question. Just a

. minute.

THE WITHNESS: Oh.

0 BY MR, WEEDMAN: Well, without going into what you |

. apparently were arrested for, is that a booking photograph?

A Yes.
Q | A1l right.
That was in april of 19697
A As z{em: a8 I recall.
0 A1), right. ‘
Mr. Watkins, when you met Charles Manson in March
of 1968 did you meet my client?

A March of 196872

4 . Yes,

A Ho.,

Q How iong did you know Charles Manson bafore you

finally met my client, Mr. Grogan? |
A I had only known him for one night. I was with him

i for one night and thén I never saw him again until I saw him at

Spahn's Ranch.

- @  So the one night that you saw ~- is it Charles

| Mangon you are talking about now?

Yes.

So the one night you saw him was in March of 196872

Yes,

5 B oo

Then you didn't ses him again untfl Spahn Ranch?

CieloDrive.coOmARCHIVES
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1 a Yes.
0 And when did you next see Jﬁ;. Manson at Spahn
3 | Rranch?
4 ' A In about late Juné, Barly» July..
> 0 And was that of 19687 R
4 A Yos. - vl 5’:‘%‘
7 Q "So it was approximntal;“ﬁhma to four months
- '8 | 1ater then, would that be .cor:gct?—’
9| A Yes. - N h
10 | Q Do you recall the exact mnnt:h :Ln which you did meet
it Mr. Mansop again at the :anch?, Rt :; ’
12 | . No, T don't. h
B - 0 Okay.
. M ) ﬁom where was my client at that tima, if you know?
| by That is, in June or July of 1968,
16 A ' At the Spahn Ranch,
17 0 And what, if anything, was my client particularly
18

. doing at that time by way of apparent occupation or chores or
£9 ’ar_;ythinq of that sort, if you know?
D ' ﬁll, when I first saw S.tgv_c he was standing on
2L the iboardwa-lﬁ of the outlaw shacks.,

22 u Q . Well, did you ever see him doing any chores around:

: 23 | ‘the Spahn Ranch, that is, my client?
- 24

A Yes,
25 - 0 And what was he doing by way of chores that you
’ 26’. B saw? |
. 27“ | _ MR. XATZ: 2Bxcuse me., I will object unless we hava a
‘ 28

‘time period, We don't know which time we are talking about.

Pra— e,

a -
-
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19

T
’ of this kind at .Spahn Ranch that you saw, ¥r, Wg&kini?

12

- }
14 |
. rupeci: to chores at Spahn Ranch?

15

16
S 17
18 |
19.
W
o
B
- that the mai,ttrﬁagm qot moved to whar&varfhéy'ma supposed to

23

24
| to be cooked, and the grass was rolled whgnvit‘waa supposed to |

. 2%

27

© 28 .

4167

| could say,

saddles on horses, to cleaning cut stalls,

. done. Supervised.

| getting done?

| be moved to, and that dinner was cooked when it was supposed

.| be rolled.

THE COURT; Let ms have tha :questifon'. Mr. Rﬁporter.-
{Thé question was read by theﬁrcpo:ter
ag follows: '
"3 and what was he doing by way of

chm‘aa that’z you saw?‘) '

THE COURT: You may answer the question.

THE WITNESS: Chores? All kinds of chores I guess you

Everything from moving mattrosses arcund to putting
o BY MR. WEEDMAN: Did Charles Manson do any chores

A Vory ittle.
Q " what did Charles Mangon do, if anythinq; wlth

A . With respect to choras?
. KQ U}l"‘huha - )
A - He jﬁ_st wade sure-thak the chores ware gatting

0 What chores would Charles Manson see to it ware

4 Well, he would mee that the horses ware fed and

He pretty much saw to everything getting done.
@~ What chores, if any, did Charles Manson 46 with

CieloDrive.comARCHIVES .
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15~4
1 _:' respact to Spahn Ranch itself as distinguished from just the
2 . ordinary day~to-day family chores, if you will, such as

> 1 cocking? | “
4y A Youare avking me to afstinguish like work from

5 | play? L LT

6 | o @ Well, if that's a:appropxitte designation, yes.
71 wnat aid Charles Mansen then do by way of ‘chores which you

8 |- would ﬂazcriba as work at tha\ ramoh? e

N 2 Next to nothing, . - _

10 B ‘ 90 And nsing your de;stgnution v Hr, ﬂat:ki.ns s would you

-

1 | then describe the chores that" my c:t:!.ent did at the ranch as

i

12 work or play? 3 o
B A Some of both.

14 ¢ Okay. We.m'tha'm any other persong whom you might |

15 | #airly describe as menbers of the family who did work-kind of

16 | chores at Spahn Ranch?

- A Yes.

s 0 And who were those persons?
19 : A Myself and Brooks Poston and .~a'31an Plynn.

‘ _ZAO' ! [+ Was Juan Plyhn considered to be a member of the
2k ~ Manson f_i'niﬂy? ’
2z | | A I didn't consider him to be. Actually he was sort
'2'3‘ OF & = hq- wa:' in it‘, but not in it. ‘
24 ! Ii: was like lw wouldn®t really get in it but he
25 | iiked to get in it.
% 9  How about Mr. Poston, did you consider him to be
27 | ‘» member of the Hangon family? '
28 ‘ '

F 9 ) YEI-

-
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15-5 1 0 Now, were there any such members who did work
. , | chores at the ranch?
3 A Yas.
i 9 And who were they?
i s A Oh, generally any guy who came along, like say, ’
-.:‘: 6 ! Litrle Larry and Rocky and - |
. 7 Q | Excuge me. Iz that Larry Jones?
- g A Yeah. ,
9 0 And is that Rocky Tod4?
W 16 A - I reckon, I think.
T 11 (1 Okay. T don’t want you to guess,
::_ ‘ e - ’ Do you know Rocky's last nama?
) 13 | > | N¥o. I have heard Todd before, but not from him,
14 Q All right,
. 15 :‘ Anyone else do work chores at the ranch whom you
16 | considered to he members of the family other than my client
17 1. Mr. Grogan?
18 F A Tex and Bruce.
19 1 9 - . Now, those work choraes, to be clear about it, d4id
20 they relate to the activities of the ranch as a ranch, as
21 | aistinguished from more parsonal kind of housekeeping activitiep?
99 A T don't understand your question.
23 Q Let me try again.
24 | A . X beliaeve you folci us that Clem, the defendant,
25 | saddled up horses and cleaned out barns and so on. And I
26 | believe you indicated that you would call those work choras.
.‘ 27 A Gh-huh.
28 | -9 As distinguished from play activity.

SREE - - CieloDrive.com ARCHIVES
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15
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17
18
19
20
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23

" 24

25
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- 27

28

Were those then chores that were connected with
the running of the ranch as such?
A Yag,

9 and did Brooks Poaton n:l.uo do those same kinds of

- *‘E.'

chorea there? L
A Yas. . -.- . -3
0 . 2nd Juan Flym also atde
‘ 2&8’. . b - R —:‘h d‘ '-u' l—.A - .
R o T e
0 And T.J. also @id? - -
. - "‘\‘..'HM 1.1-— ) .‘
A Yes: T e - L
R i Rl T
Q And Rocky,. Wha.tem hia la,stf .nane may be, al.ao diaj
i el PPN - ,—')
‘l Yes. B %:;:__ ,N”;ﬁ'~=~;
(4] 8o would it be flir tn _may that they did any
subatantial amount of chores at the ranch? N |
X ' ’;;ﬁﬂ‘u' _ P _;“Jy
f , ¥ho? s 3 . 1«a~'““és
2 In othar words, wonid :Lt;~be fair to say thag,they

4166

raally helped in some substantia]. way the actual . :unning of
Spahn Ranch? _ ’ '

MR. KATZ: There is an objection on the grounds that
there is an ambiguity in the term or word “"substantial” a'mdf!
also would call for a conclusion.

THE COURT: Read the question, please.

{The record was ,fegt& by the raporter
as i:‘ollownz e
"0 In other va;ds, would i}; be fairx

to say that they really halped in soma

substantial way the actual running of Spahn

Ranch?”)
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THE COURT: Now the objeéi;}gg‘! Please.
{The record was rqg&%g{h: raporter )
-~as follows: R
"MR, KATZ: There iz an objaction’on
the grounds that t%ﬁera:"h an ambiguity in the
term or word ’uui:gt}%i?lfﬁ%ﬂﬁﬁ would call -
for h."CQnélﬁsio?n;F) T e . e 7{:;;4_
ST - P -~
I
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Pl S THE COURT: Well, “substantial,” I think it calls for
2 | a factual matter, “substantial.” It may be partly conclusional.
5 I think it is a proper question to ask., The extent of the
4 ‘f.drce, ie any, or whateyaxr it may be, is for the jury to :’"
5 | arrive at. ' ' | “ -
6 You may answer the guestion, - -
7 Now, read the guestion. -
B (The question was read by the reporter m 1=
2 i as follows: a MH‘
o | %0 In other words, would it be fair .
H to say -thaé they really !ialped in gome su;ant.m- : !
12 tial way the actual running of Spahn Ranch?") |
13 THE WITNESS: They?
.A 14_ I 9 BY ﬁRa WEEDMAN: Yas, the persons who you named
Lot a3 having done work chores there.
16 » ~  It'would be fair to say that they Gi.d help in
1 substantially running the ranch. |
18 9  3nd that included yourself?
= A Yes. o
20 Q Was this considered by George Spahn, or whoever
2 . was responsible for management of -ﬁhe ranch, as kind of
22 payment in exchanga for the family staying there?
23 A Yes., We so falt obligated to do =o.
24 0 pia ‘3_'{ou know George Spahn at the time you first
25 B ;:'ent to -Spah_n Ranch? 'That is, after you gﬁt thers, of coursge, !
% | ¢id you come to know George Spahn? |
(] 70 } A Yaes. ' |
ol Q ~ Did George Spahn appear to accept this work that

CieloDrive.comARCHIVES



162 1| was done by various members of the family in the rumning of
2 the ranch? .
3 0 3 Yea. He came to demand it.

4 ’ Qe JAnd upon demanding it, did the £anily go ahead and
— 5 rﬂs;:ond to that denmand by deing the work?

6 :’ 'l- ! an, along with the others who weren't menbers,

7 | 9% Surely, = Who were some of the other persons there

8 that were ll;t;' working and rumning the ranch?
59 | * A Thers was John Swartg -~ Johnny Swartz -- and

10 | Randy Starr -and Larry Craven and Pearl.

moo e, m:ad on your cbservations, would you say that
12 | there wers pexhaps as many menbars of the family working at

13 chores as thera were nonmnbora of the family working at

. 14 | chores?

15 A Well, it was diffevent at difforent tines, At

16 | times there ware no nembers of the family working at chorea,

17 Q And at ath;ar: tines?
18 ¥ 3 At other times there were some. I could answer

19 ! your question sometimes it was one way and scmetimas it was

20 another,

21 0 I sas,

22 What wera you doing, if anything, for a living,

23 | Mr. Watkins, when yon first met Mr. Manson in March of 19687
24 A 1 was working at Esdelin Institute in Big Sur. |

25 : Q  And had you come down from Esselin and Big sﬁr for

26 | any particular reason when you met Mr. Manson on Summit Drive
. _ 27 1 ' in Topanga Canyon? B

28 A Yein,

o 27

-1,
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1 2 What was that reason?

A I just decided to conme to L.A., Just come on a ttig
¢ nid you leave your employment up there in order to |

do so or také a leave of abisence or what?

A Yes, I did. i

Q which? I'm sorzy. . .
A Yes, I did.
Q Did you quit your job to cowme down here? B
A Yos, ' :

0 " How old ware you at that time, Mr, Watkins, going

" back how to March of 19682 -

A i3, ' Y
' Are you originally from the Los Angales area?
Ho.

¥here are you from?

Q
A
Q
X  "Ventura,
0 Is your family still up in Ventura?
A In thoze parts, yes.
2 In those paréa.
Shen you again saw f;‘hafles Mangon later on in the
year, as I nﬁﬁerstand it, some three or four wmonths later at

the Spahn Ranch, what were you doing for a living?

A When I again saw him?
0 Y&Bo
| Oh, excusa me, Your first question I thought meant -

~ then when 1 'agaj.n saw him, when I wmoved into the ranch, I was
' working at Esmselin. Before then, the first time I saw h:l_n -

9 Yes,

CieloDrive.comARCHIVES
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33| could be some ambiguity.
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25
26
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_5 of Y68, then you went np" to Big Sn::?

SEEE Z‘Iuly ot 1968?

hack. bnt I gcst %0 wrapped up in the family that I never went
Tl ba*. ‘«_ “E '" :

Am'appad up in the fanily and that was in June or a'uly of Y9687

.“tamily" by the witness ancl by you, Hr. Weednan, has mfemae
| %o what we know or call the Manson.family, is that correct?

A . %= T wasn't working at all,
Q¢  And then after you saw him that one day in Harch

y  Yes.
@ - And you were working in Esselin?
"‘*: n '":-:: '!‘Es‘u

‘ Q9 . :.“hen you quit that job and you came down in June

2. A S 3 at:tualj.y didn't quit it. i was qgolng to come

e

S Q» - so, in any event, when you came down you got

A Yos. o

¢ - Did you thereafter continue for a period of time
to live with ﬂ;&- family? ' ' ‘
o a You.

Q Now, M. Hatkius, you described rather ni.cely the
king o: :I.ayzli.a, aasy-going comnal soxt of 1ife that went on
in the fam‘.f.,-zy, at least for a pesriod of time. Would you
déscribe that a litth..ﬁfuxthef for ua}, plaiﬁa?

_ THR COURT: May I interrupt a -ratn.ixte,a bacguse there

1 take it that the word -- referance to the word

MR. WEEDMAN: Yes, *jaui'_ﬂonﬁr..
TYE COURT: Because he hag spoken of coming in from

I el

T o " CieloDrive.cOmMARCHIVES -
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1| Ventura, or from up north, and there is some question respect-
2 | 4ng *family,* But I take it {t means the Manson fanmily.

[+

MR. WEEDMAN: Yes, your Honor.

o

THE COURT: All right. | | -
MR. WEEDMAN: It appears to be a conveniant nsags, I il
6 ! dan‘t:r think that we- hava ever precisely delineai:ed it, but as
71 a broad term, I think it is useful. I mean it in that senns, N
8 _ Yéur Honor. - . . R ;,-'1'
L9 f. THE COURT: All right, go ahead. o
16a ‘10_‘}' _ : : -
11§ | ‘
12| , ‘ -k :
13 | |
u |
15
6 |
17 ]
o]
19
20
]
23
24
26

27 1
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162 1 @  BY MR, WEEDMAN: Would you describe that life that
. 2 | you talked about earlier, Mr. Watkins, that seemed to suit
3 | you, the kind-.of thing _1:_5??1; you appavently had been very
; 7§eriously looking for? .i....
5 R - Hell, ‘wWhen 1 :irst met Charlie, I was all alone
6 _and I wnnderad‘ 1ntoa houae and then there was Charlie and a
7 couple of other: guys and ten girls, and that was what I had
- 8 been looking for.;, - uf:: _
9 * I knocked on i:ha door and three girls met me at -
10 the doo::, and right avway I recognized the smell of marijuana,
1_1 ‘ and they asked me to come in. 2and so then when I went in,
12 it was some people didn't have their clothes on, and so right
13 :-_ away I felt the free atmompphere, and I was overcome by a feel~
. 14 ‘i;zg of this is what I was looking for.
1>-1 - . THE COURT: That is what you wanted?
1 THE WITNESS: That is what I wanted.
171 ‘THE dounr: Where was this place located?
84 That wasn't intended the way I asked it.
o THE WITHESS: This jalaca I was speaking of was located
20 { in Topanga Canyon on Summit Drive.
2% ‘ THE COURT: What was the date that you went there?
22 i - o THE mmﬁss: It was in the spring of 1968.
2 | | THE COURT: All right., Go ahead. I won't bother you
24 any more. '
25 MR. WEEDMAN: I appreciate that, your Honor. I almost
% . started writing the address down mg‘.self‘
.- a7 Q In an; ;vent:j: Mr. Watkins, were there othexr aspects
28“ " to the life that ga'emed{%o be what you were looking for?

P CieloDrive.comARCHIVES
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‘the family, just drop everything I had going at Big Sur,

A Yes, At that tim I was preoccupied in a seaxch |
for something real, and in my mind what others said was real,
wasn't; and whai: others said was the thing that was right
to do, I didn't think sg0; and what others said you should
grow up and he something, I didn't think was anything.

So I was _searchin§ for something real and 1091:1::9‘
for truth and wanting to realize my true 'sclf ®OXE.
So these things I was like looking for no matter

whare T went. These reagons caused me to, when I ran into

leave the house behind and leave the houseful of _pdssessio‘ns
behind, leave a whole bunch of friends behind, and just jump
right into the family, because I decided when I was there that
that was what I wanted; that Charlie was spouting wisdoms
and things i:hat really turned me on.
I said, "Wow, that is exactly what I want.”
Q@  Up to that time, Mr. Watkins, how much formal
education had you had?
A I had had through my -- through my junior year
and half of ty semior year in high school.
THE COURT: In high school?
¥ don't mean to mtérrupt. Go ahead.
What high school were you going to?
THE WITNESS: Thousand Oaks High School.
THE COURY: What? |
THE WITNESS: Thousand osks Righ 56hool.
THE COURT: Is that in —- _
THE WITHESS: That is in Thousand Oaks.

CieloDrive.COMARCHIVES
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THE COURT: In Ventura County?
THE WITHESS: Ventura County.
THE ‘COURT: ~Let 'gxe*“alsk a few more questions.
Jimere were you born?
THE W:!:f}l,ms'ééi Veiitura.
THE (_‘fé_;i_m: - pia §69 live with your folks?
THE HITHESS::_,When.I was born, yves.
| THE caua'rx don't know, see? -
THE ,l-z;‘g;-g:zss;- Yes, I did.
I “CieloDrive.com AR CHIVES
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$#17 v THE COURT: _wﬁen did you leave them then? I take it
é you left then when you -=-
3 THE WITHESS: I ieft, them my I6th birthday.
; THE COURT: That is when you -— about the time you
5 were in 1_:1‘1@2 junior year at high =chool, is that right?
6 2 That's it. 2zbout the time I was completing my
4 first half of my senior year of high school.
8 THE COURP: All right. _
9 Go ahead. I am sorry to constantly interrupt.
" 10 MR. WEEDHAN: ®No. Thank you, your Honor. That is
1 perfectly all right.
12 - THE COURT: I'm not trying to disrupt you.
13 MR. WEEDMAN: I w.elcqme’ your Honox?* s. cquestions. So
4 | there is no need to apologize, qbviously. )
5 | ‘ Q Mr. Watkins, are you telling us, perhaps subtly
16 ! but m?nethei‘;ess that there was a kind of sexual freedom that
;7 | was present in the group that you felt was, parhaps, part of
18 { the good life?
19 A I dién't think there wias anything subtle about
2. it.
By ) . I thought I pret{.-.y much: said that that's the way
29 » it was.
.23. 1 Q aAnd was this in the form of a:,.lvcind of commuanal
| 24- :sex, that is, where the girls that were present would sleep
25 :" ‘with -~ well, with the men who were there and with all of
26 them, this kind of thing, or not?
27 A - Ve did it all together.
28 | Q Did you ~-

CieloDrive.coOmARCHIVES
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, 5 - ﬁﬁsi oné great big group,
2 Q Okay s pid you have a special girl, like a s,pac:i.ali
3 | ginl firiéna,; duriﬁf& this- ‘what w‘e'- will ecall, perhaps, for
4 : convenience, the fix:sbhalf of your ufe with the Manson
5 Ml}’? SR oo _
6 A - ';35.‘&::{ havq é special girl?
. - ‘Oh-hih, | )
8 - ;éf ;:Yea. -1 had .a little personality preferences
9 and things lika titiss ..,;:Jx:as I was more compatible with, ones
10. I Wa‘sn‘t. ﬁ; T ST ‘
11 Q A Bur.ing this per:i.od of time did you have sexual
2 ’ xelationa with all of the girls who were menbers of what we'llf
3 | call members of the- family?
4 A Yes. | A
s 1 HR. KATZ: Exc@@ we. I'm going to move to strike the
16 answe# for the gmsas, of Interposing the objection that
17 we haven't established a time period. That is my only objec-
'1-8- ‘- 1tion-.. - T would like to know which time we are talking about.
19 ‘ ﬁa. WEEDMAN: Counsel 38 cokrect.
-.2(';‘ 1 - PHE COURYT: All right.
2 . Q '-Bi’}-iii, WEEDMAN: Mr. Watkins, now I am really
22 hoping by my questions to talk about the first part of your
23 1} J;i;fe with thé Manson family, part of the life that seemed to
| 24 | be the thing youw were lo;tk-ing for.
5 A Yeah. | |
26 R g ‘ioﬁ unc_lqrstand that?
- A I uiderstand that.
28 0 that _apoui%}:he- other men who were also members
omm T _
RS - CieloDrive.comARCHIVES



12

13

14

15

16
17 - |
15

19 ..
o |

21

72
23 f
4

25 =

2

27

28

arz

: J.nto it as free?ly as I could.

| sex relationship you were able to partake off

- against it. Anything they had been told when they were .

1 at-t.rgci:ed, gee, because in order to engage in such Athing_si like.

or ﬁpr;e’fex"ences or things like thiz. You had to pretty much --

_it was nwy 'o‘pi‘ﬁion that you had to clean up youxr head.
-agaln, T am talking ahout this pe:iad of tinme of initial

‘up to the ‘ti:;;e‘ where you becane disenchanted, apparently.

of the :Ea:‘éily, were they sharing the same kind of variety of .
sexual partners that vou apparently were? V

A ' Yo. It didn't seem as thoungh they could flow

0 . Were there any particular reasons for that,

ﬁr. Hatking, their inability to flow: into this kind of group

&  Were there any reasons férb it? Yes.
Q~ | ‘¥hat. were those reasans, if you know?
b3 Those reasons would be any feelings that they haé |

growing up that was against it.
“ I'nadaquai:e feelings. Opinions af thenselves
that wouldn*t allow for such a thing. ’z'hings like that,
Tt was ~~ it was partially things like this that

f:ha‘t, in group sex, you had ﬁa get 2all that stuff out of your
head. '
You couldn’t have inadequate feelings or opinions
Q pid you regard at that time -= and by that time,
contact with the !:'am:i.ly at Spahn Ranch and then continuing on
a  vould I do what with that?

Q Yes. I will go on. Thank you.
A Okay.

" CieloDrive.comARCHIVES
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Q At that time did vou feel that the fawmily in any
way was helpful or instrumental in your shedding any guilt
feelings that you may have had with respect to conventional

social morea? T e
“Was tllcy he'iping se do it?2

e
s

-1
Q9 ¥es. | --

a "‘nefinitel o v

Q ﬁoxe than jmt. physically but alsc psychologically
would that he 807 . —

A _'ﬁ'j,‘hat« _n_oum be sO.

Q So would it be fair to say that when you first
encountered the family at Spahn Ranch as you have described
for us and entered and flowed 1nto this kind of rahtionship. ‘
that you had at least sowe sexual hangups -~ well, I will
leave it at that,sope sexual hangups?

A It would be fair to say that.

Q . . And that following a period of time with the
family you loast these sexuval hangups, would that be so?

A That would be so.

Q  Did these kinds of hangups ever come back to You
in your life?

A : Those. types things you can —— once you get rid
of them, it's like a -~ you can pick them up, if you want.
You can set them down if you want. ¥You can take them or put
them off, depending on the situation. _

Q‘ Would it be fair to describe these sexual hangﬁps
as i your nind"at least, as having been derived from

conventional social sanctions and obligations towards sexual

CieloDrive.cCOmMARCHIVES



10 | being guilty or feeling some shame at haiinq _séxu&f Intercourse

1

L7

13 |

14
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- Yes, unti,i» I know I understood what you said:.}

conduct? _
A That's a pretty big mouthful of words.
I think I understood what you s,afii‘ but ¥ won't say

e,

-
-

-

Q  Well, let me try again. Lo e

.~
%

For example, was one of the h&ng‘ugg that " you had

| about sex that you got over; being guilt_j}}.abbut' an:fc’:y’ing sex?

-

A Yes. et R

" Lo

o And wa# another hangup being guilty about having -

in the presence of other persons?
A Yes.

Q ‘Was another hangup that you had that you got over, |

. having sexual intercourse in an intimate group with more than

| one girl?
A " Yetsi.
o And were there any other ~— I won't dwell on this

' too long, by the way -~ but were there any other perhapa

| psychological problems or hangups that you were able to over-

come as a result of your falling into and getting with the

4 family in those early days?

VWere thexre any others?

Yaah.

Yes. ]

Would you tell us what those were, please.
all right.

L = S =

Well, like one would be, say, theré& was someone

{ that -- like inadequate feelings. If you felt inadequate to

N N
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1- hava sex wirth someone, with éc‘m& certain one that you knew did
. 2z _. it real good. Then if you felt that you weére inadequate, then
3 | therefore you wauld . be i:’;_;aﬁgquat:'e, because these feelings |

4 would iaflec}: oxx”you:: actions.

5. . .End so- nvercame things like this. Overcame things ’
6 | like - overcame one f.ealing that I had thinking I was too

7 small, th:i.nking that I was too small to do things. ‘
8- ' F;i.nd:lng out - ‘that my size didn’t make any di.ff.erenca

_—

A % |
w | -

11

g

15

- 17 )
18
: ‘:'[9 'A

21

, .
24
25
2

® 7 . o

28
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.’ _fmlings. But.~ in ~- yeah, I 4id have those,

| pieturs exactly, but I would say I am quite aware of my

14 ]

" again if this word has sny meaning, as perhaps 2 more sensitivel

;‘ present time, Mr, Watkins?

Q@ . Were you introverted before you met this fawmily,
if that term has any meaning for you?
3 Introversion is a relative situation. -

- Q. .Surely. Did you have feelings that you might

*

&g#crjbé - ho‘lmvor, as being pexhaps shy; -iﬁtrovorted?

Y

. _n,__ Yes, I would say that Y did have introverted

,_Q, : Do you think vou would describe yoursslf even
t‘;gqu ?ug an-introspactive person, that is to say, as a person
who: is uv'a:_:&‘vbf his feelings and who thinks about his feelings |
ot not? :

e
g

A" T'would -~ I don't know if I would agree with yourx |

faslings, ’
As far as thinking abont my feelings, that's
anotherxr s,t;sry.
¢ . I see. A}l right.
In this connection would you describe yourself,

person than many other parsons?

Yex, I would,

Are you presently enployad?
Yes,

What do you do for a 1iving now?

>0 0

- 1 have various number of jobs,

2  mhat are you doing? What are you doing at the

A~ ‘I”"‘u\ a musician, and I work in Las Vegas and help

>

Tl
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i7a-2 | run a gas company. And I work in Shoshone with that.

2 " aAnd I contract out on construction. jobs thakt I

3 | work all over Death Valley with those.

4 Q - Dpid music play a part in your early Manson family |-
s | Ii.f&:? | ,

6 A Most definitely.
7} o Would you describe that for us, please. - )

g . A #all, ever since I was real young I have been - B

o | interested in music. I have played instruments aver sinci?z
10 | was old enough to pick one up. " ‘_
| ¥when I wat ~-- I had a french horn when I wmet f:!m
12 | family, and T had played it guite often. Then I mat Charl_.:ia,

13 and he was one of the most astounding musicians I had aver ran :

14 | into.
15 0 ¥hat did he play?
16 ¥ 3 Gﬁitar, and he‘lang,
17 | 2 - You sang together; is that what you mean?
T 18 - | — a - Yex., As a matter of chi: the very fizst night we

19 | wera togetlhsr I had been with him for no longex than five
20 | minutes and we were singing together.

21 e Was he playing guitar at that time?

22 A Yen, |

23 |- 9 Do you play instruments, or rather, did you play

24 1 instruments particularly in those days, other than the french

25 | horm?

26 - A Yes.,

27 Q Vhat were thay?

22 | A I played the guitar and the trumpat and the flute -

s

>
'S

" CieloDrive.comARCHIVES



413184

i 17a-3

—

and the cornet and the -- all brass instruments. And a few
2 | reed instruments.

3 0 Were you and Charles Manson involved in the

4 qonpo-ition ;,;! any music dnri.ng that, again, that early family |
5 | 1ifer.” o

6 ) _l. iy Yes. ‘ _

7 9 ) *«we::a any of those songs ever published or

8 | copy:.ighteﬁ 4n any way?

9 ' _1 l, Ies, )
10 ‘"_ Q- Hhat kind of music was that qmrany, generally
1T aﬁbm:gg";;f T _

12 . | % ° The kind of music? Something to call it weuld

13 ibe -~ I guess you would call :l‘tr pop music, popular music. _
14} m. I don't know what you would call it, realiy-;,_
i5 It was done with many voices singing and guitats,

16 @  Were other members of the family back in those

17 early days also joining in with you and Charlas in playing of
18 | music, in singing of zongs and =mo oﬁ,?

L A ‘Bveryone did, yeah.
20 | THE COURT: Pardon me. X think -
21 | - MR. wzxnms Yes, your Ronm:.
22 THE {:OUR'Ba I think, gcn!:lamn, we will take a short
23 racess.. we will go ahead in a few minutes.-
24| ' Do not discuss the case or come to any opinicn or
25 | conclusion. We ars At recess. Thank you,.
26 - {Recess.,)
. 18 27
28 | G e
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18- ! THE COURT: Hw, gentlemen, we will proceed.

2 Feaople against CGrogan. The defendant is here,
3 counsel are here.

S 4 The shariff can bring in the jury, please. I
E | Téke the stand, Mr, _!latkii;s. Be seated, You":havd -
6 ~ been sworn, but tell us your nams again. _ T e
7 _' THE WITNESS: Paul Watkins. | ,F )
& " "PHE COURT: Thank you. : - ;‘:‘_r‘i_.
9 Pull your chair up, Mr. Watkins, so the jury can |-

10 | hear what you are saying.

1 {The following proceedings ware had 5

12 in open court within the presence of )
13 1 the juiya) |
14 ' THE COURT: Now we have all of our regqulay jurors,; plus -

15 |  the three alternates.

16 | You may proceed, Mx, W'RQM'

.M - 0 BY MR. WEEDMAN: Mr. Watkins, we left off talking
B | apout the family participating in mmsic with you and Charles .
9 Manson.

20 A Yes., i
21 o Was this family participation in music momething
2 | that continued throughout your association with the family
2?’ | even on into the pér_iod-of time that you did not regard as
24 | particularly a good period of time?

P A Yex, it aid. _
2% i3 Did Charles Manson's interest in music seem to
27 waiver or lag or diminish appreciably during the entire time
28 '

that you knew him? ~ .

.
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18~2 Fo A pid it lag?
2 : Q Yes.
3 A o, it didn't. -
4 0 How about your own interest in music? Did it
s | econtinue throughout. your entire association with the family?
6 B !es,'iiidig:iit *;» A '
7 0 I take it f.ron what: you toid us about your
.. 8 employwent, thatxygﬁuafé axii;*h musician and you are still
9 | interested in music? ) - T ‘ -
10 A ves. v o T
1 0 Still love music?
12 | I Yes.
B ' 9 To what extent did my client, Steve Grogan,
. 14 participate in the music in the family?
Do A To quite an extent. He seemed to be just as

16 | interested in it as I was,
1 v
18
19
20 .|
21
22
23
24 '
25
26

28 L -

- Bt 0]
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ﬁ':l.ci Steve Grogan p.iay any instrunents?

$19 Q
z- A Yes. - -
r @  ®hat aid he play?
4 A The guitar.
5 ¢  Did he also sing along with the ~~
6 A Yes.
7 Q . With vou and Charlie and. the others?
8 A Yes.
9 ] And did Steve Grogan participate in the composition
10 | of any of the songa that vere -~
11 ':- ¥ Yes.
12 P G ~~ made there by you and Charles and others?
13 A Yes, -
14 g - ‘ﬁi&‘ra_ there any other aspects to what we have bean

15 | calling the early family life that particularly agreed with
16 :_' you, that is, apart from the kind of getting over of sexual
17 hangups that we have talked abount and getting over feelings of |
18 inadequacy, was there anything about the day-to-day living
19 that particularly suited you during that early period? |

20 | A anything other than what I have alrezdy mentioned? |
21 Q Yes.
2 | a Iet's see. I have already mentioned the sex life

23 | interested me. The whole manter of living interested me.
24 | Baving that many girls around.

25 |- © 1 guess that would be sex life.
26 Taking drugs the way that we took drugs interested
27 | we. ' ‘

e | Q 2nything else —-
Well, as for example, manner in which you -~- I
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don't know, but in the mannexr in which you may have helped
one another in gett:lng food, in the kind of communal sharing
of puaaessions, anything of that nature?

¥y !eah, thatr“ was -~ the whole thing -- the whole
comunnl ;I.dea is*juat what really intergstad me most of all,

X ‘cause it ’ﬁas J.ike - when ~= back in about 1965 and '66 when
| cormunes ﬁrst ai:nrté& coming into Tewspapers and becoming a

‘public knwledge- -and Btarwd happening -~ the ﬂaight-}\shbury
and things 1ike that I got really turnea on, and I figured
in ny head that ‘this was the society of tomorrow. That ~-
Utopia; this would be a utopia-like thing, and would evolve
into the society of tomorrow.

Right away I started looking into all communes

7‘ and started Iiving in communes all over the United States
Jooking for this utopia vision that I had. And by the tinme

I had been to —— by the time I got to Charlie's family, I had
been to a great nunber of cormumes. I had seen a great nuwmber
of tiw:_n start and I had seexi 2 great number of them fold up.

o) Bearing in mind that it appears that many people

have the idea tliat the communes ¥énsisted of rathér unwashed

- . pexsons, persons who were indifferent to personal hygiene,

what did you find in that regard with respect to the Hangon
fanily? .
A Didn't offend mé. It wasn't -- it wasn't uncleanly
t6 the point to where it was intolerable to me.

I mean Y J.i‘keﬁit* But to someone else, their
level of tole;';ﬁi;a i;fdifferent.. §0 who am I to say for
anyone ,el#é but- myself? So I liked it.
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Q

and cleanliness that you found was an acceptable one to you?

A
Q
the general

exisied aworig the members of the family.

A

I - A =

in the early days of the family as I knew it. There was o
disease, and there was quite clean. You didn't even think
about disease. '

we did have

1 V.D. Impetigo, and all kinds of strange -~ nothing serious
that would =- well, I don't know. I guess you would say V.D.

was serious.

vid you feel then that the level of personal hygiene
Yes.
Can you tell us anything about the general health, |

physical appearance in térms of well-being that .

Could I tell you about this?

Yeah. Can you describe it? | -

Yes. 1 sure can.
Would you do so, ﬁhen?

Discase wasn't around. We had no disease when -~

Yow, as things progressed and as we went furthex
troubles with diséase. Different kinds of disease/
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2041 1. @ Wnat kind of VD, as I understand it, entered the
. . 2‘ group?
3 A It seemed like the kind that bothered us most of
4 | all was gonorrhea and trichimonis,
5 o B You ragaxded trichimonis as a veneral diseass in
6 “-: this connection?
7 A Yesn.
8 1 Q How many persons in the family did suffer from
9 gono;:rhga; to your knowledge? -
10 A 70 my knowledge, I knew of -~ it seemad like all
11 | of them got it at one time. I never did. I never got either
12 .} one of them. But it seemed like just about everyone. Charlie
13 | always got it. - -
. 14 | 0 pid you ever determine that there was any particulﬂr
| 5ot Qom:ce of the gonorrhea as it apparently spread th:nugh' the
16| :'Eamily?i
17 | A Yag, We would always blame it on the new pexson.
18 | #hoever was new in the group, it was their fanit.
o 0 Bbout how long —— and I‘ won't dwell on this too
2 | long <~ about how long had irmt bean with the fawily, Mr,
2 | Watkins, until gonorrhea showed nsi?
2 | A About a month and a half.
23 g and was medical help, that is, professional medical
24 u help iqnght out in connaction with the gonorrhea?
25" | 3. Yes, A |
| 26 | 0 pid various =p§ruom go to a doctor, actually?
. 27 . A We all did.
28 0 And the doctor administexred shots or pills oxr
29 | somathing of that sort? - '
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B Yen.
. : 2 ¢  pid the gonorrhea j:hurtaftar seem £o clear up,
3 | at least until the:_naig' ﬂ“?"_ )
S 4 . A | Yes, it clearsd up until the next time.
1 Q' Did this fact, the VD in the group, 4id this
6

Alscourage you with' re-pg_ct- €6 your continuing to participate

7 | with the gromp? - - -

5 | A We, it’#ida"t at that time.
ﬂ ? ‘ @ . Was this a factor :i.n your ultimately feeling that
10, |

1 the group was rea].ly not to mr liking any wmore, or at least
was hot manifesting a way of life that you felt would be good
12 | gor you?

13 A Yes, th:l:‘-vwal, a factor,
. ) 14- i 9 ° Not the only fact'o::'z
S No, not the only factor,
16 | I looked at it like this, if you don't mind me
17 | going on.
8.1 - 9  Surely. Go ahead.
B A That whenever disease comes into a group, whether

. 20 | it be a family or just even a person, that something ain't

1 | right. When the disease is bred by ill feelings, diseasa is --|
22 | I may be far off and I may offend the court -~ hut I say
B  disease is created th:ough. the mind, Hental actions create

: 24A | physical disease. So that when more disease and more disease

2> | pegan to come arcund, T began to look at what was happening
2% | as far as our minds west.

. A ¥ 9 You felt then that where it was kind of a mental
28 |.

- corruption, that pﬁfsicﬁ}.; ;aﬂ_‘ntt would likely follow?

s
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Yes.,
Q aAnd did you feel that that is what happened to

-the Manson family?

-

A I wouldn't say I felt., I say I know it is so,

KRS

-

Q Po you feel literally that something such as

1 . gonerrhea would fiollow from, say, the mental state of the

Jind-ifr"idual nembars of the group?

MR. RAPZ: Excuse me, your Honor. At this time, while

-

I am- very much interested in this line of guestioning, I think
- it would be inmaterial, calling for -spebulati,on and conclusion,

 ‘and not within the scope of this witness' expertise.

THE com': Iptts h&ve the full question again.

{The question was read by the reporter

- a8 follows: | | ‘

" Do you feéel literally that something
such as gonorrhea would follow from, say, the
mental state of the indtvidual members of the
group?™) |

| THE COURT+¢ I will sustain the objection to that
éuesi:‘ion.. Sustained. ‘
¢ BY MR. WEEDEAK:. _ﬁaxﬁr there other health problems |

that were manifested among members of thea group as time went

' by?

A Not other than impetigo, that I know of.
Q Can you give us an idea of how long the, what we
call the good family life went on, that is, f:he early family

. | -life went on until things began to turn a little sour for you,

_'.“1":6 that is an appropriate eipresaion?

-
f

sl
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20-4 1 | A That is a very good guestion., I'm sure it is
| 2 | appropriate. " L
31 As far as answering it, it calls for isome loi'gk;ing
4 | onmy part. - v T
5 ': | Whén it turned to the point to whem it became
6 | 1less tolq;;able, where it bacame undasirable e I didn'i: at:

7 | that time —- in other words, I have to look and see now, At |
-8 that time I -«‘didn‘t: nc;tice any difference at ar:x,;g time -alér;g thc‘l
9 | 1’:!:59 until one day I jumped up and said, "Ha]‘._v_{ snokn:'.-, this is |
10| grazy." - N )
11 | C But looking back, when it began to get crazy was
12 | when Charlie started talking about revolution; when Charlie |
13 all of a sudden one day, we were up in the dese:i;, and he came
14 | back from L.A. and he just listened to a Beatle album, that
15 all white Beatle album, and I had just got back from L.A., and
16 _ I had listened to the same Beatle album, and apparently he
17 '-_ 'héaird things in it that Y didn't hear, and I agreed at that

18 | point that Charlie's awareness was something out of this worid.
19 So when he saw something, I agreed ‘that those
20 things existed, and he said that the Beatles prophesized a
21 xevolution. and it was happening hext: sumper and it was coming ‘
- 22

down fast, and that we had better do something, and all at

25 | onece from a iackadaisical bunch of free-flowing, noncaring-

24 hippies, ox -i;eopla_, we changed into a group that was going

"25 | somewhera, a group that had a goal, and that goal was to bring
26 | down this vevolution. And it gained momentum every day after
27 | that, more momentws and more momentum, as Charlie ta‘lkeé 1t

" 28,

up, and more and more, and we agreed that Charlie knew what he |
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.29-5 1 .[ was talking about; there was sio doubt it, and everybody knew
2 { that Charlie was just a hole in the infinite and God was
talking through him.
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nesg. What do you mean by thaﬁ?
was just rore a matter of I accepted the words from him that
tie wab bighly aware, that he knew what went on. And I could

you get ko a point on LSH that you could éall awareness. It's
' just you don't mies too much, You get really on the point.

[ looking tpﬁt In vhat ‘way aia dz:ugs play this kimi of role,

‘But. the way that he usad it waa naw ‘to me, because the way

‘he would use it was, 'gou 13vrc‘:natli.c?x gqi; ,in a room with a bunch

: for the tripa.ﬂ ‘

Q You said that Charles had a high level of aware-

A What I mean by that --

Q Uh~huh. |

A In oth'er words, we'll. at that point I didn't
really know too much about ‘what it weant. At that point it

see that reny times,

You get this word from takiﬁg‘ LED, really.  Because

Q Have you used LBD?
A Yes. |
Q And was this while vou were with the family?
A Yas. And before and -- and after. |
R ¢ 4 ¥You indicated that drugs played a' part in the way
of 1ife of the familfv‘th’qt you found acceptahlu, that ydﬁ were |

oA
Mr. w‘ahkins?

‘,p- . "‘"'9‘ - 4

fza;_ R had tikm* ac:l.d & wlwle ldt bafore I met Charlh. ,

of paople, and you would all take 1,SD and then no one will
i 1,,1.{‘ ;‘,:.H-A;_,"

leave that room. * '

V | Ang if any one person left that room, averyone

left the room. And everyone agredd they would stay together
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nd everyone did, and thay would generally be

pratty crasy.

' Q Can you describe any of those particular trips
for us that the family took together? |

A Po you really want to‘get into it, huh?
| Q Weil, yeah, I don't want to spcnd all day at it,

but if you can answer the queéstion, perhapé tell us when it
was, approximately. In & given time.

| A I will Mll you this abput taking acld, whentver
we take & trip tcagai:her. it was designed so that we would make
love ’cbggthep. gtza 2ll acid trips were designed for that
puz:posa.‘ ﬁecausa in oux minds. Wx had iﬁ like this, that if
we coulﬂ -~ nav, ;f,!ﬂ,s ;vag a quitﬁ d:.ﬁfigmlt thing to do,
actually, knowing human baings and the way their minds work.
Iels’ ptatty hard to, qet* them t:b do that,.

o You say that :l.s a difﬁicult t:h‘ing to do?
» .Yes.ﬂ T
Q Okay. _
‘ A ‘But we had it as far as I saw, that if we could do |
thie, take acid, reach this state Of swareness and all make
love at the same tine .anﬂ‘ come to an orgasm at the same time,
ve would reach a state of enlighteumi\t together, and we would
stay there and never have to take acid again. and we would |
just be £lipped out from then on.

R+ i ses.
A . L don't koow if it's true or not. We never actuall
did it. ' |

Q That is, you never tried?
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A We tried. Most dsfinitely, . _

0 T see. How many times did you txy that? By that
I mean made an effort to reach a simulﬁﬁneous Group Orgasm
in the hope at iaast that this might lead to this kind of
Nirvana?

A I hava dona that with the family; I would say,

K thirty o abqutg hirty tires or moxe.

' Q 5nﬂ«did each of the thirty or forty times involva
takihg;??§&@ is that what you nean?

g ’#! !es; exqqpt~£or-a fgy ﬁimeh when we would take
mascalina.or cannabanal. “we toék cannahnnul one time.

g Ehat 1: thnt?

3

- Drug. Tetrahydrccaanabanala
Q Is that' l m;xijuana éﬁtivativa?
A Yes, ‘
0 By acid, you mean lysergic acid, LED?
A Yes, |
Q I think we probably all of us understand that to
. mean that., | o
' B Yes,
0 But for the record, at least, Okay.

Vihat happened to you when'yog‘took LSD? ¥What
kind of subjective sensations did you have? |
A. © Subjective gensations. '
Q taybe that's not the way to describe it. HMaybe you
éah'just describe for us how it felt to use LSD on these

“thirty or forty occasiohs.

A Well, the way it felt to me when I take socme L&D,
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first thing I do is start yawning.

And then I would yawn for a while and keep yawning

Yike ~~ it would be ukeyau: felt like you were just waking

up in the morningi ; l‘.lmott avery time I took LSD I felt like
1 wasd qut:z wn;:ian up. ‘

ot 1 & na -atnrt yqﬁning.*a{xﬁ st.retéﬁing and stretching

P

. and yawning some 'mo::e, and’ keap waking un SOM0 [OYe.

And my nyq: ppanaﬁ im morm and yawning nore, md
yewning, waking up, waking tip and waki‘ng up.,
And that. is where you gét the awareness thing, and

. you get guite awaka.

Q Many of us I suppose have read about colors being

- more vivid and fhapas changing and s0 on,

pid you a:;perienéa anything of that soxt?
a " Yeah, bacuuse as you get more in this feeling, you

keep feel:l‘.n;g like waking, waking up, waking up, waklng up, you
start seeing t;ﬁ:lngs thiat you are not gure if they were there
before, and you just started noticing them, oxr they axe not
there and you are ‘just haliucinating then.

You start seeing like patteins axound things.
Ewnrivth-i‘ng liag its own little glow to it. And everything has
a pattern around it., Everything becomes amplified.

CieloDrive.COmMARCHIVES



2ia~1

10

11

12

I3
14
15

16

17

- 18

19
20
21

22

24
25
26

27

28

Q "in ut‘ha main were these experiences with acid
plcnsurable axparicnces?

A Pleasurable?

0 Yos., Maybe that's nol: a good word again, bnt. b 4
will try timt word anyway.

A ¥Well, yeah, I would -~ although X would have tz,tps

that mnld be definitely not pleasurable. I would always ' _-:_-.
I wouldn®t at this point say I had any ones that were bad

because I would always get something from it that I could use
3n the way of leming myway, even though I would go thmgh 1

pain. ' " : S

Q I see. What kind of pain would ba associated wi.t:h .,f -

the trips?
A. . Wall, generally, the trips with the family, you

' 'i.magine doi.ng this with a bunch of people in the rooms that we.
- aid it in, you would -~ somebody would wind up laying on you
or hitting you in the nose or kicking you in the head, biting

you, or we would -~ sometimes it got really crazy. Really
crazy. _ .
| [+ o In what respect? Respacting hitting one another?
A Respecting complete and total going beserk. T

mean just c];isu__bi-ng the walls and going absolutely and totally
25 7

beserk like you mver seen.

2nd I hope you naver will have to sea, cause it's

-crazy. - Let me tell you.

0 Was this continued affort, though, to reach this
kind of Nirvana with the group orgasm that you have told us

| about, something which you continued to seak despite the fact

™5 -

e

L
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~ 21a~2 ; | of the occasional bad trip ~=—

2 Tripout, _

3 Q ~= again if that is the right word.

4 A Yeah. We continued to do so, yes.

5 . | .2 ajt_é_r did you thereafter continue to have any bizarre

6 xfé&eti(;ns;duﬂ:ﬁg the trip?
7 :‘ - a: - ﬁvoxy trip would bhave bizarre reactiona. But the
8 intansitgn af ’&hosa would Always be different.
9 | ‘- Whether or not pecple could be kept under control. |
i0 | Usu’al’ly charlis would say "Let's keep things under control."
11 - ’_* .‘ - ‘ nhd people wonla say ~- keep themsélves in control,
1.‘ 12 But“l:.sb» is vury, very pmmrf.ul, Powarful, and it becomes
13 | hard to eontrol your mind. |
_ And if you lose control of your mind then you lose
Los :cpntj:bl_ of .your body. And someons else has to take control

16 | then.

17 ©  Did each of the — did each of these txips last
18 | about the same length of ti.un?

19 .' A Depending on how much you take.

20 THE COURT: Gentlemen, I think we are up to 4 o'clock.

21 | Let's recaess until tomorrow at 9:30.
7 ' Ladies and gentlemen, do not discuss the case or

23 |. come to any opinion or conclusiosn. Wa are at recess, Thank

24 | you.
25 |- B (An adjournment was taken to "rhursﬂay‘, -
% | - August 12, 1971, at 9:30 a.,a.)
27 o
28
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